
Петък
30 април 2010, брой 81 (4892)

цена 1.50 лева

Компании ▶ 13 
Печалбата на 
банките се свива 
с 37%
Банковата система е 
стабилна, каза Иван 
Искров, управител на 
Българската народна банка

USD/BGN: 1.47543 

-0.08% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.32560

     +0.08%
Българска народна банка

Sofix: 417.04

    -0.17%  
Българска фондова борса

BG40: 116.25

-0.56% 
Българска фондова борса

Новини  ▶ 8
БНБ внесе  
354 млн. лв.  
в бюджета 
Сумата е с 11.5% по-
малко в сравнение 
с 2009 г. По закон 
вноската на БНБ в 
бюджета е 300 млн. лв.

Компании ▶ 12

Премийните приходите 
на застрахователите 
намаляват

Новини  ▶ 9
Ваучерите за храна 
не са антикризисна 
мярка 
За всеки лев от бюдже-
та, свързан с ваучерна-
та система, служителят 
получава полза между 9 
и 12 лв., а прекият ефект 
за държавата е между 1.5 
и 3 лв.

Коментар ▶ 3
Укротяване  
на зелената  
енергия
Заради високата изкупна 
цена на енергия от ВЕИ и 
гарантираното изкупуване 
от държавата за последни-
те няколко години почти 
във всяко село и поле се 
засадиха перки и соларни 
панели

Новини ▶ 8
Държавата 
обмисля праг за 
енергията от ВЕИ
Прекомерното разраства-
не на мощностите може 
да има негативен ефект, 
твърдят от Държавната 
комисия за енергийно и 
водно регулиране

Новини ▶ 9
ГДБОП обеща  
да съди  
торент тракерите
Действията на анти-
мафиотите настройват 
обществото срещу 
собствениците на 
сайтовете, които са едни 
от най-посещаваните в 
българското интернет 
пространство

Тема на деня ▶ 4-5
Кабинетът  
започва  
чистка в КФН

Неофициално за предсе-
дател на надзора се спря-
гат имената на бившия 
подуправител на БНБ 
Мартин Заимов, бившия 
шеф на Централния депо-
зитар Любомир Христов и 
ексшефа на КФН Апостол 
Апостолов

▶▶ ▶Орлин Пенев,▶председател▶на▶УС▶на▶Асоциа-
цията▶на▶българските▶застрахователи

Разнобой в 
кабинета за ДДС

Министрите нямат единна позиция за увеличаването на 
ДДС. Премиерът Бойко Борисов смени коренно мнението 

си в рамките на два дни  ▶ 4-5

Илюстрация: Вихър Ласков
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Печеливш
Марк Хърд

Губещ
Михаел Махт

Hewlett-Packard планира да купи компанията  произво-
дител на смартфони Palm за 1.2 млрд. USD. Сделката ще 
помогне на HP да се конкурира успешно с Apple, Google и 
Microsoft. Преди ден компанията с изп. директор Марк 
Хърд прие да плати по 5.70 USD за една акция на Palm, 
което е с 23% по-висока цена от цената на затваряне на 
борсата в сряда. 

Германският автомобилен гигант Porsche обяви, че изтегля 
превантивно от пазара всичките си модели Panamera, или 
общо 11 324 коли, заради възможен проблем с предпазните 
колани. Съществува  риск за сигурността на предпазните 
колани, когато седалката бъде преместена няколко пъти 
докрай, посочват от компанията, която се ръководи от  
Михаел Махт. 

Четвъртък
29 април 2010, брой 80 (4891)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 6 
Старите  
отпуски ще се 
чистят до 2011 г.
Година и осем месеца 
е достатъчно, за да се 
изчистят отпуските, каза 
министър Младенов

USD/BGN: 1.47666 

+0.34% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.32450

    -0.34% 
 Българска народна банка

Sofix: 417.75

    -0.35%  
Българска фондова борса

BG40: 116.90

-0.02% 
Българска фондова борса

Компании  ▶ 15
Royal Dutch 
Shell увеличава 
печалбата си с 57% 
Петролният гигант Shell 
отчете положителен фи-
нансов резултат в размер 
на 5.48 млрд. USD за 
първото тримесечие на 
годината.  Компанията 
увеличи производство-
то до 3.594 млн. барела 
на ден и разработи нови 
находища в Бразилия и 
Русия

Новини ▶ 7

Компании ▶ 14

"Софарма" АД регистрира 
търговска марка в Австрия

Фармацевтичната компа-
ния инвестира 1 млн. EUR 
в нова лаборатория. Това е 
поредна стъпка в  много-
годишните ни усилия да 
следваме световните тен-
денции, каза Огнян Донев

Коментар ▶ 2
За два  
процентни  
пункта повече
Все по-явно е, че още от 
самото начало намерението 
на новата власт е било да 
вдигне ДДС като най-лесния 
начин да се напълни бюдже-
тът. Заплахите за покачване 
на данъка вече предизвикват 
ехидни усмивки

Пореден рестарт  
на болничната реформа

Лечебните заведения, ко-
ито не отговарят на изис-
кванията, ще бъдат пре-
структурирани, каза д-р 
Лъчезар Иванов, предсе-
дател на парламентарната 
здравна комисия

Тема на деня ▶ 4-5 Новини ▶ 6
Борисов  
решава за ДДС 
до седмица
Няма да допусна 
държавата да 
отиде на вариант 
Гърция или други 
европейски държави 
в същото състояние, 
беше категоричен 
премиерът

Дянков къса 
договора 
с „Краун 
ейджънтс”

Нов страх скова 
пазарите

Проблемите на Гърция подпалиха пожара на съмнението за банкрут на Ирландия, Португа-
лия и Испания и срутиха световните борси. Българският пазар също тръгна надолу  ▶ 12-13

Мнение

 ▶Честито, играчи!!! 
Като не знаете кои са 
следващите, да ви кажа 
- Италия и Франция, 
като французите ще 
гръмнат последни, но 
пък какъв гърмеж ще е!!! 
Италия до края на го-
дината. Това вероятно 
ще я раздели. Буквално. 
А Франция ще започне 
да агонизира веднага 
след летните отпуски 
и ще даде фира след 
първото тримесечие на 
2011. Само спешни мерки 
по ограничаване на тър-
говията с деривати и 
анулиране на емисии 
ще оправят нещата. 
И фалити на фондове. 
Ако някой не обуздае 
банките да не печатат 
пари, икономиката ще 
се срине. 

Stefan

pari.bg Топ 3

1 Правителство-
то изчислява с 
колко да вдигне 
ДДС. Премиерът 

обеща, че данъкът ще 
започне да пада след 
сработването на оста-
налите антикризисни 
мерки.

2 28 са официални-
те милионери у 
нас. Според НАП 
заради кризата 

те са намалели с 59 души. 

3 Чакаме с 5% пове-
че туристи през 
2010 г. Светът 
очаква ръст на 

пътуванията от 3-4%, а 
Европа - от 1 до 3%.

Избори по време на криза
Премиерът Бойко Борисов 
призова президента Първанов 
двамата да си подадат оставки-
те и да се явят на предсрочни 
избори още сега. Дотук изненада 
няма. Тезата на Борисов „който 
ме критикува, да има смелост-
та да излезе отново на избори 
срещу мен” е артикулирана поне 
няколко пъти от идването му на 
власт. 

Призивът на премиера за 
предсрочни избори обаче този 
път идва едновременно с обяс-
нението му за голямата дупка 
в бюджета, която може да се 
запълни единствено с увелича-
ване на ДДС. А посягането на 
този данък доскоро беше обяс-
нявано като мярката, която ще 
се предприеме в краен случай, 
когато ножът опре до гърлото. 
За немалка част от населението 
на страната вече се случва точно 
това. Безработицата расте и 

няма изгледи в близките месеци 
бизнесът да започне да наема 
работна ръка. Банките държат 
високи лихвите и все повече 
расте броят на необслужваните 
кредити. 

В момент, в който цялата 
държава очаква антикризисни 
мерки, офертата на Бойко Бо-
рисов за нови избори е направо 
абсурдна. Колко струват едни 
избори и откъде ще дойдат тези 
пари? Докато текат изборите, 
държавата пак ли ще се управля-
ва на автопилот. Достатъчно е да 
си припомним какво стана през 
лятото на 2009 г. при смяната на 
властта. 

След преговорите в 
тристранката социалните 
партньори и правителството ни 
убеждаваха, че са набелязали 
мерки, които ще донесат 1.6 
млрд. лв. приходи. Сега става 

ясно, че ако все пак дойдат тези 
средства, няма да е тази година. 
Защо изобщо беше изхабено 
толкова много време? Самият 
премиер трябва да каже ясно 
дали наистина положението с 
приходите в бюджета е толкова 
драматично и дали очакванията 
са то да става още по-драма-
тично. 

Да приемем, че вдигането на 
ДДС се преглътне от електората 
в името на това да закърпим 
временно бюджета. Какво обаче 
ще се случи, ако и тогава не 
дойдат очакваните допълнител-
ни приходи. А те не са много 
- 540 млн. лв., ако ставката стане 
22%. Вдигането на акцизите 
досега не е довело до очаквания 
положителен резултат. Ако това 
се случи и с ДДС, тогава и без 
призивите на Бойко Борисов 
може да се отиде към предсроч-
ни избори.

В момент, в 
който цяла-
та държава 
очаква ан-

тикризисни мерки, 
офертата на Бойко 
Борисов за нови 
избори е направо 
абсурдна

коментар

 ▶  Правителствените антикризисни мерки ще доведат до значително увеличаване на цените на потребителските стоки 
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награда

снимка Емилия костадинова

 ▶  Председателят на фондацията Empower United Томас Хигинс (вляво) и 
главният изпълнителен директор на Societe Generale експресбанк Филип Лот 
(вдясно) подписаха споразумение за сътрудничество в помощ на млади пред-
приемачи. Фондацията обещава 100 хил. лв. стипендия за най-добрия бизнес 
проект, подаден до 30 юни

констатация

Бойко Борисов и Георги 
Първанов са пионки в 

ръцете на олигарсите 

Число на деня

16 
 ▶хил. студенти са получили европейска стипендия. 

Парите се отпускат по оперативна програма  “Развитие 
на човешките ресурси” за втора година, като сумата за 
този семестър е над 7.5 млн. лв. Яне Янев, лидер на “Ред, законност, справедливост”

Укротяване на  
зелената енергия

коментар

Държавата реши да 
укроти бума на проекти 
за зелена енергия и да 
заложи лимит на мощно-
стите. За някои инвестито-
ри подобна мярка е прът в 
перката, но ако погледнем 
стратегически на развити-
ето на енергийния пазар, 
тя всъщност е повече от 
основателна.  

Заради високата 
изкупна цена на енергия 
от ВЕИ и гарантираното 
изкупуване от държавата 
за последните няколко 
години почти във всяко 
село и поле се засадиха 
перки и соларни панели. 
Някои все още не са свър-
зани с електропреносната 
система, но това може би 
е добре, защото, ако това 
се беше случило, дър-
жавата щеше да фалира 
само заради сметката си 
за ток. Зелената енергия 
ни е скъпа, защото от 
Европа ни задължават 
да я произвеждаме, ама 
ни излиза и доста скъпо 
и затова не я харесваме 
чак толкова много. Това 
беше същинската идея 

зад корекциите в законо-
дателството, предложени 
от експертите. 

Досега държавата 
измисляше какви ли 
не варианти за ограни-
чаване на ВЕИ инвести-
циите - намали цената за 
изкупуване на енергията 
от слънцето, забрани 
изграждането на зелени 
инсталации върху земе-
делска земя и т.н. Сега 
обаче с въвеждането на 
праг крайният ефект ще 
е гарантиран. Въпросът е 
да не се получи обратен 
ефект. Защото все пак 
имаме задължение през 
2020 г. 16% от енергията 
ни да идват от ВЕИ. Ако 
заради подобни ограни-
чения, които си налага-
ме сами, не успеем да 
постигнем евроизисква-
нията, ще се наложи да 
плащаме санкции. Така 
че - да, ограничавайте 
ВЕИ бума, но внимателно 
обмислете колко висок да 
е заложеният праг, за да 
не се окаже, че той само 
ще препъне енергийния 
ни сектор.

pari.bg реплики

 ▶Правителството изчис-
лява с колко да вдигне ддС  

 ▶направете ддс 40%, к’во 
му мислите, така и така 
държавата се доказа като 
рекетьор № 1! а защо не 
приложите първо спомена-
тите вече мерки като ам-
нистия на доходи и имоти? 
много по-цивилизовани от 
нас държави го направиха, 
и то 3-4 пъти! а ние хем 
имаме укриване, хем нямаме 
пари, хем не искаме да дадем 
такава амнистия. а фут-
болисти, поп, фолк певци 
и васил найденов като си 

укриха доходите, какво 
стана, пак ще платят 10% 
и стават чисти! Прости 
държавници сме имали и 
имаме!  

Маня 
 

 ▶  тези така наречени 
антикризисни мерки са 
абсолютна плява. създаде-
ни недъгави, закономерно 
резултатът ще е нулев и 
ддс ще скочи. никой няма 
да чака да види дали ще има 
ефект, в скоро време ще 
осъмнем с увеличен ддс. 
истината е, че дупката ще 
се напълни с “акция” данък 

добавена глупост,  само 
че този път не от мвР, а 
от министерството на 
финансите...  

Марин 

 ▶Поколение, второ трябва 
да мине, докато се ос-
вестим от преживяното. 
иначе е добре, че оживяхме, 
оцеляхме все пак. а докол-
кото до заграбеното - не се 
безпокойте: вижте какво се 
случи с отчуждените вили 
на буржоазията, какво се 
случи на луканов. тежко вре-
ме, но има край, все пак!  

Читател 

16% от 
енергията в 

България трябва 
да е от ВЕИ към 
2020 г. Цената на 
изкупуването й 
обаче е многократ-
но по-висока от 
“конвенционална-
та” и държавата 
е изправена пред 
финансово пре-
дизвикателство

дарина Черкезова 
dcherkezova@pari.bg”

 ▶ държавата ще скрие слънцето за производителите на енергия от Веи, като 
ограничи инвестициите им снимка Емилия костадинова
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След смяната на здравния 
министър и шефката на 
НЗОК дойде ред управля-
ващите да сменят и ръко-
водството на Комисията 
за финансов надзор. Това 
става ясно от приетите на 
първо четене промени в 
Закона за Комисията за фи-
нансов надзор. 

Депутатите от ДПС и БСП 
се обявиха против този за-
конопроект. Очаква се при 
гласуването му в парламен-
та той да бъде подкрепен 
от народните представите-
ли от ГЕРБ (вносителите), 
СДС и „Атака”. По всяка 
вероятност до месец той 
ще бъде приет от народното 
събрание, като две седмици 
по-късно надзорът ще бъде 
оглавен от новото ръковод-
ство.

Кандидатури
Все още не сме обсъждали 
кандидатури за шефското 
кресло на КФН, каза за 
в. „Пари” зам.-председа-
телят на икономическата 
комисия Стоян Мавроди-
ев. По думите му обаче 
екипът, който ще оглави 
КФН, трябва да е от хора 
професионалисти, които 
имат солиден опит зад 
гърба си. Неофициално за 
председател на надзора се 
спрягат имената на бив-
шия подуправител на БНБ 
Мартин Заимов, бившия 
шеф на Централния депо-
зитар Любомир Христов и 
ексшефа на КФН Апостол 

Слабата координация на КФН  
с останалите институции  
е основен мотив за промените

Апостолов. В. Пари научи, 
че за членове по всяка ве-
роятност ще бъдат избрани 
Димана Ранкова и Бисер 
Петков, бивши зам.-пред-
седатели на КФН и Красен 
Станчев, икономист.

Членовете на икономиче-
ската комисия бяха едино-
душни, че между първо и 
второ четене на законопро-
екта трябва да се смекчат 
завишените изисквания към 
професионалните качества 
на новите членове на коми-
сията. Според сегашните 
предложения новите чле-
нове на комисията трябва 
да имат поне 5 години опит 
в компания от финансовия 
сектор или да са работи-
ли в държавния сектор и 
сферата на икономиката и 
финансите. Според Драго-
мир Стойнев от „Коалиция 
за България” подобни из-
исквания нямало дори и за 
подуправителите на БНБ. 
Той уточни, че тази точка в 
законопроекта е лобистка.

По-малко - по-добре
Освен смяната на ръковод-
ството на КФН от ГЕРБ 
предлагат да се намали бро-

Липсва адекватен контрол 
на финансовия пазар
От създаването на КФН 
през 2003 г. заложените 
цели са изпълнени частич-
но, като при настоящия 
състав дори този напредък 
беше заличен. Като цяло не 
беше осигурен адекватен 
надзор върху небанковия 
финансов сектор. За близо 
едногодишния период на 
съществуването й въпре-
ки силните си законови 
правомощия настоящият 
ръководен състав даде 
редица тревожни сигнали 
за недостатъчен и неадек-
ватен надзор. Тя показа 
неспособността си за 
решаването на проблемни 
ситуации, включително 
породени от криза. 

Дейността на коми- 
сията е показала липса 
на адекватен анализ на 
състоянието и структура-
та на финансовия пазар 
и допускане на системен 
риск; липса на адекватна 
политика за защита на пра-
вата на потребителите на 
финансови услуги, особено 
в областта на застрахова-

ят на членовете на комиси-
ята от 7 на 5. Както досега, 
ще има председател и три-
ма зам.-председатели, отго-
варящи за застраховането, 
пенсионните дружества и 
капиталовия пазар. Новост 
ще са функциите на петия 
член, който ще съдейства 
за защитата на потребите-
лите на финансови услуги, 
ще следи за стабилността 
на пазарите и наличието 
на системен риск. Техният 
мандат също се намалява 
от 6 на 5 години. Други 
промени в проектозакона 
предвиждат да е ясно кой 
е реалният собственик на 
дадено застрахователно, 
пенсионно дружество или 
посредник. По думите на 
Стоян Мавродиев, ако тази 
собственост не може да се 
установи, КФН не трябва да 
издава лиценз. 

Критики
Сред мотивите за промя-
ната на закона е слабата 
координация между КФН 
и БНБ, както и лошата ко-
муникация с Българската 
фондова борса и Централ-
ния депозитар, каза Мав-
родиев. Другите забележки 
са за неадекватния анализ 
на пазара и допускането на 
системен риск, както и неа-
декватна защита на потре-
бителите на застраховател-
ни услуги. В проектозакона 
е записано да има по-добра 
координация между надзо-
ра, ДАНС, МВР и КЗК. 

Биляна вачева
bvacheva@pari.bg

Стоян Мавродиев,
зам.-председател на Комисията 
по икономическа политика, енер-
гетика и туризъм от ГеРБ *

Затрудне- 
на е 

координацията 
между БФБ, БНБ, 
Министерството 
на финансите 
и Централния 
депозитар 

на институцията и др. 

Предлаганите промени 
са свързани с необхо-
димостта от съществено 
ревизиране на настоящата 
регулаторна политика и 
подобрение в дейността 
на КФН. Предлаганите 
в законопроекта проме-
ни са в няколко основни 
сфери - състав и функции 
на комисията, статут и 
правомощия на Съвета за 
финансова стабилност, ко-
ординация и сътрудничест-
во между регулаторните 
органи, защита на потре-
бителите на финансови 
услуги, както и изменения, 
свързани с европейските 
регулации. 
В проектопредложението 
се завишават изискванията 
към лицата, които могат да 
бъдат избирани за членове 
на комисията, предвижда 
се повишаване на защи-
тата на потребителите на 
финансови услуги и др. 

 *Вносител на законопроекта  
за КФн

Оспорвам начина, по  
който ГЕРБ сменя КФН
Не оспорвам правото на 
мнозинството да смени 
регулаторния орган и да 
прави структурни промени 
в Комисията за финансов 
надзор. Оспорвам обаче 
начина, по който това 
се прави, и записаните 
констатации в законопро-
екта. Два кабинета не се 
възползваха от правото 
си да сменят ръковод-
ствата на регулаторните 
органи. Това са кабинетът 
„Сакскобургготски” и 
„Станишев”. Ако вие сега 
ги смените, ви гаранти-
рам, че следващото мно-
зинство, което и да е то, 
когато и да дойде то, ще 
постъпи по същия начин.

От осем месеца правя 
анализ и смея да твърдя, 
че в България няма никак-
ви наченки на финансова 
криза, както се посочва 
в мотивите на законо-
проекта. Ако има такива, 
те са от последните два 
месеца и са фискални, а 
не финансови. В България 
финансовата стабилност е 

Йордан Цонев,
зам.-председател на комисията 
по икономическа политика, 
енергетика и туризъм 

В България 
няма 

никакви наченки 
на финансова 
криза, има по-скоро 
фискална и тя е 
от последните два 
месеца

за пример. За това заслуга 
имат валутният борд, както 
и много правителства и 
министри. Самият финан-
сов министър Симеон Дян-
ков казва, че сме отлични-
ци в Европа. Е, той обаче 
пропусна да спомене, че 
сме отличници от 8 годи-
ни. Банките имат значи-
телни резерви и това сега 
ни позволява спокойно да 
гледаме как се увеличават 
лошите кредити.

Що се касае до факта, че 
трябвало да се направи 
нещо, за да не падат ак- 
циите на Българската фон-
дова борса, това няма как 
да стане. Не може ефектът 
на пеперудата от Уолстрийт 
да се пренесе в Токио, а да 
не дойде в България.

По повод твърдението, 
че Съветът за финансова 
стабилност не е бил ефек-
тивен, аз съм свидетел, 
че в момента, в който се 
появи кризата (септември 
2008 г.), той е заседавал 
всяка седмица. 

нето; липса на предвиди-
мост и последователност в 
действията на регулатора; 
силно затруднена коор-
динация и диалог между 
институциите - БФБ, ЦД, 
БНБ, МФ, и поднадзорните 
лица; спад на авторитета 
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Намалихме служителите 
заради орязания бюджет 
Заради орязания бюджет 
(с 45%) на КФН за 2010 г. 
служителите бяха намале-
ни с 40 души и в момента 
в комисията работят 190 
души. Институцията успя 
за 2009 г. да спести близо 
500 хил. лв., както и да 
преизпълни приходите си 
с 900 хил. лв.

Над 12% от всички 
разходи на комисията са 
били за наем на сградата. 
От 1 януари 2010 г. обаче 
успяхме да договорим 
с 30% по-нисък наем, 
което е с около 230 хил. 
лв. по-малко. Досега не 
сме реализирали нито 
един просрочен лев и не 
тежим допълнително на 
държавния бюджет.

Ние сме постигнали 
оптимизиране на сама-
та администрация. Към 
момента седем души са 
в ръководството на КФН, 
които добре изпълняват 
функциите си. Техният 
състав може да бъде нама-
лен, но това би затруднило 

Петър Чобанов,
председател на Комисията за 
финансов надзор

За година 
жалбите, 

които са подадени 
в Комисията за 
финансов надзор,  
са се повишили  
със 150

сериозно работата на 
надзора. През последните 
години нараства броят на 
жалбите, като за 2006 г. те 
са 565, за 2007 г. - 460,  
за 2008 г. са 814, а през 
2009 г. стигат 943.

Доста се разширяват 
функциите на Съвета за 
финансова стабилност в 
предлаганите промени 
в Закона за КФН. Ня-
ма нищо лошо съветът 
да изпълнява подобни 
функции, но трябва да се 
намери друга форма на 
описването им, а не в този 
закон.

Дават се доста широки 
функции и правомощия 
на петия член на КФН, 
който няма да може да за-
мества нито председателя, 
нито някои  
от тримата заместник-
председатели.  
Не е посочен например 
кой ще замества пред-
седателя на комисията и 
кой ще поема неговите 
функции.

▶ Създаване-
то на съвет 
за финан-
сова ста-
билност, в 

чийто състав ще влизат 
министърът на финанси-
те, подуправителят на 
БнБ и шефът на КФн, е 
много положително. Той 
ще решава глобални и мак-
роикономически въпроси, 
свързани с устойчивото 
развитие на България. до 
момента е имало такъв 
орган, но той реално не е 

функционирал. Сега има 
воля това да се промени.  

▶Правомо-
щията на 

комисията се увеличават 
значително и на практи-
ка тя ще може да изисква 
информация за компании-
те майки и за вътрешно-
фирмената търговска дей-
ност!
▶ КФн ще има право на дос-
тъп до информационните 
системи на дружествата. 
По този начин обаче ще се 

разкрива конфиденциална 
информация, както и лични 
данни на клиентите. на 
практика всеки служител 
на КФн, упълномощен да 
извърши дадена провер-
ка, може да се рови където 
иска и да гледа каквото си 
поиска. Ще се получи кон-
фликт със Закона за защи-
та на личните данни.
▶ Комисията ще може да 
прави проверки на оцен-
ката на стойността на 
активите на дадено пуб-
лично дружество.

Анализ на Комисията  
за финансов надзор

▶Комисията 
е много добре 
структурира-
на и отлично 
изпълнява над-

зорните си функции. 
▶ Тя е суверенен орган (след 
като се отдели от минис-
терството на финан-
сите), който е подчинен 
директно на народното 
събрание. 
▶ КФн е на едно ниво с БнБ.
▶ Обединението на трите 
надзора (застрахователен, 
пенсионен и на капитало-
вия  пазар) имаше много 
положителен ефект върху 
структурирането на рабо-
тата и повишаването на 

качеството на извършва-
ните дейности
▶ Законодателството, по 
което работи КФн, е съг-
ласувано и интегрирано с 
еС.  

▶няма ясна 
стратегия 

за развитие. няма прием-
ственост. действа се на 
парче. Правят се кръпки в 
законите. 
▶ Комисията има 
огромни правомощия (може 
да сменя съвета на дирек-
торите на дадено друже-
ство, да анулира негови 
решения, да назначава 
одит, да прави проверки по 

всяко време и т.н.).
▶ КФн не реши основния си 
приоритет - тя създава 
ли превенция, или наказва 
поднадзорните субекти? 
нормативната уредба не е 
направена така, че да пред-
пазва.
▶ Комисията така и не успя 
да изчисти пазарната си 
позиция. Сега превенцията 
и наказателните й функ-
ции се смесват безогледно 
- налагат се строги наказа-
ния, без да има превенция.
▶ КФн много често дейст-
ва избирателно - за един 
санкции, за друг забележ-
ки. Пример за това са репо 
сделките. 

Преди промените

След предложените промени
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Разногласия  
за ДДС  
в кабинета 

Завой на 180 градуса в 
антикризисната политика 
на правителството. Така 
може да се охарактери-
зира най-новата идея на 
премиера Бойко Борисов 
за запълване на дефицита 
в бюджета. В интервю за 
БНТ премиерът обяви, че 
все пак ДДС ще бъде уве-
личен, а когато приетите 
60 антикризисни мерки 
дадат резултат, данъкът 
отново ще бъде понижен. 
До края на мандата на 
ГЕРБ дори можело ДДС 
да се намали и под сегаш-
ните 20%.

Точно обратната логика 
разви премиерът, когато 
в края на март правител-
ството подписа споразу-
мение с работодателските 
и синдикалните органи-
зации за 59 антикризисни 
мерки. Тогава той обяс-
ни, че ако тези мерки не 
сработят, ще се наложи 
да вдигнем ДДС. Същата 
теза беше развита и преди 
ден. 

Колко е дефицитът
В момента има много го-
ляма отворена дупка в 
бюджета, заяви Борисов. 
По думите му тя може да 

се запълни само с повиша-
ване на ДДС. Към края на 
март дефицитът достигна 
1.2 млрд. лв. 

Финансовият министър 
Симеон Дянков обаче 
преди дни обяви, че за 
април се очаква бюдже-
тът да излезе на нула на 
месечна база, и дори е 
възможен лек излишък. 
Т.е. отрицателният тренд е 
преодолян. По този повод 
Дянков обясни, че не се 
налага вдигане на данъка. 
Финансовият министър 
неведнъж е обяснявал, че 
това е мярка само в краен 
случай.

Въпреки това финансис-
ти обаче вече пресмятали 
с колко да се вдигне ДДС 
и в сряда ще се вземе ре-
шение на заседанието на 
кабинета, стана ясно от 
думите на премиера. Има 
варианти за повишение до 
22, 23 и 24%. 

Друго мнение
Дянков не е единствени-
ят министър на различно 
мнение за ДДС. Увелича-
ването на данъци никога 
не е добра идея, каза вчера 
министърът на икономи-
ката Трайчо Трайков. По 

думите му увеличаването 
на такъв всеобхватен да-
нък като ДДС е начин да 
се вкарат повече пари в 
бюджета, а не да се сти-
мулира икономиката, да се 
стимулира конструктивно 
движение. Това е мяр-
ка, която се взема, когато 
всички останали са изчер-
пани, защото трябва да се 
подкрепи бюджетът, каза 
Трайков. 

Конституционни 
спънки
Пълно недоумение по-
ражда и обяснението на 
премиера защо не очаква 
антикризисните мерки да 
сработят още тази година. 
„Половината от тях ще 
влязат до 2011 г. заради 
конституционни проблеми 
да ги вкараме сега, защото 
по средата на годината 
не може да се повишават 
примерно данъците”, каза 
Борисов. Веднага излиза 
въпросът: „Как тогава ще 
е възможно да се повиши 
ДДС в средата на годи-
ната?”

Дори и да няма кон-
ституционни спънки, по-
вишаването на ДДС не 
може да стане за месец, 

Премиерът обясни необходи-
мостта от вдигането на данъка с 
неубедителни аргументи

Спорно е             дали вдигането на ДДС ще даде бърз ефект
Вдигането на ДДС е 
краткосрочна мярка за 
увеличаване на приходите 
в бюджета, която обаче не 
е полезна в дългосрочен 
аспект. Освен това е малко 
преувеличено да се смята, 
че ще има най-бърз ефект 
за повече приходи. Първо, 
защото трябва да мине 
през Народното събрание, 
а после е свързано с много 
допълнителни разходи като 
нови бланки, настройка на 
касови апарати... Според 
мен по-високата ставка на 
ДДС може да се организи-

Коментари

Отнемат се дадени 
вече привилегии
Увеличаването на 
ДДС замества правене-
то на реформи, напри-
мер на пенсионната 
система. Вместо прави-
телството да се занимава 
с това, то търси най-лес-
ния и сигурен начин за 
увеличаване на прихо-
дите. С увеличаването 
на ДДС ще се отнемат 
част от увеличенията на 
доходите, дадени през 
предходните години. 
Скритият дневен ред 
е да се отнемат при-
вилегии. През 2003 г. 
например се вдигнаха 
осигурителните прагове, 
през 2004 г. се омекоти 
критерият за пенсиите 
на инвалидите, през 
2008 г. се въведоха нови 
правила за условията за 
майчинство и т.н.

Красен Станчев,
управител на „Кс 2” ЕООД

Вместо 
да прави 
реформи, 

правителството 
търси най-лесния 
и сигурен начин 
за увеличаване на 
приходите

При криза данъците 
трябва да намаляват
Увеличението на ДДС 
ще доведе до повишава-
не на сивата икономика, 
защото повече хора ще се 
изкушат да укриват обо-
ротите си. Така няма да се 
получи крайният очакван 
резултат - повече приходи 
в бюджета. Нормалното 
решение при криза е да-
нъците да намаляват, а не 
обратното.  Увеличението 
на ДДС все още може да 
се избегне. Основната ан-
тикризисна мярка трябва 
да е свиването на публич-
ните разходи. В реалния 
сектор възнагражденията 
са намалени с една трета, 
продажбите - с една втора, 
нормално е публичният 
сектор да сподели част от 
тези несгоди. Не може ние 
като работодатели да сме 
принудени да платим с 30 

васил велев,
асоциация на индустриалния 
капитал в България

Основната 
антикризисна 
мярка трябва 

да е свиването на 
публичните разходи

или с 40% по-малко въз-
награждение, а в същото 
време в бюджетната сфера 
да се запазят възнагражде-
нията, а пък пенсиите да 
се увеличат. 

Ще се увеличи делът 
на сивата икономика 
Увеличението на ДДС 
няма да даде очаквания 
ефект за бърза събирае-
мост на пари от сектора 
на храните. Напротив, 
много бързо ще увеличи 
делът на сивата иконо-
мика, която и без това е 
с голям процент. Точно 
обратното ще стане, ако 
държавата сложи 10% 
ДДС на сирене, месо, 
хляб и други храни. 
Тогава секторът тотално 
ще изсветлее. За жалост 
идеята за диференцирана 
данъчна ставка не може 
да си пробие път в Бълга-
рия. От по-високия данък 
по-скоро ефект за хазната 
ще има от сектори, където 
събираемостта е гаран-
тирана, като услугите в 
енергетиката и фармацев-
тиката. 

Симеон Присадашки,
собственик на мандра „Жоси”

Увеличението 
на ДДС 
няма да даде 

очаквания ефект за 
бърза събираемост 
на пари от сектора 
на храните

 ▶  Докато министрите на икономиката и на финансите                              Трайчо Трайков и Симеон Дянков обясняват за негативния ефект от вдигането на ДДС, премиерът заяви,  
че в сряда ще стане ясно с колко ще бъде увеличена                                        ставката  снимКа марина ангЕлОва

казват наблюдатели. За-
конът за ДДС трябва да 
мине цялата процедура по 
одобрение в парламента, 
която ще продължи повече 
от месец. Оттам нататък 
прилагането му също из-
исква време и най-вече 
допълнителни разходи - 
като например за смяна на 
бланки, касови апарати и 
т.н. Според експерти по-
високата ставка може да 
задейства реално едва от 
есента.

Блъфира ли  
премиерът
Мнозина обаче смятат, 
че Бойко Борисов блъ-

фира. Премиерът прави 
политически изказвания, 
които не всички може да 
разшифроват, казва Рус-
лан Стефанов, директор 
„Икономическа политика” 
в Центъра за изследване 
на демокрацията. Пуска-
нето на различни идеи в 
пространството в очаква-
не да се чуят различните 
позиции стана стил на уп-
равление, откакто ГЕРБ е 
на власт. Подобни ходове 
обаче водят само до хаос, 
освен ако не се цели да се 
разпредели политическата 
тежест от непопулярните 
мерки, казва Стефанов. 

Мила Кисьова

Асенка Христова, 
управляващ съдружник  
в Industry Watch

Всяко уве-
личение на 

данъците ще има 
изкривяващ ефект 
върху поведението 
на потребителите 
и фирмите в ико-
номиката. Има 
вероятност очак-
ваният ефект да е 
по-малък. Същото 
се получи и при 
затварянето на без-
митните магазини

Увеличава-
нето на ДДС 

подава негативен 
сигнал към чуж-
дестранните инвес-
титори. Създава 
усещане за несигур-
ност. Явно нищо не 
пречи след време 
да се пристъпи и 
към увеличаване 
на данък печалба 
например

Димитър Чобанов, 
икономист
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Протести на 
фармацевти започват  
в цялата страна

60 млн. лв. дължи НЗОК 
на аптеките за два месеца 
назад. От края на октомври 
2009 г. здравната каса запо-
чна да бави парите, които 
дължи на изпълнителите на 
медицински услуги. Чаша-
та на търпението преля и 
фармацевтите един по един 
започнаха да отказват да 
работят с НЗОК. 

Предупреждение
Аптеки от Пазарджик вне-
соха в районния офис на 
здравната каса предупре-
дителни писма, че от вчера  
спират да изпълняват рецеп-
ти на НЗОК. Примерът им бе 
последван от фармацевти от 
Габрово, а също и от Плов-
див. Повечето от лекарства-
та, които поема здравната 
каса, са скъпоструващи и 

фармацевтите се принуж-
дават да отделят средства 
за закупуването им, а после 
чакат с месеци, докато тези 
суми бъдат възстановени, 
обясниха аптекари.

отказ
Днес аптеки от Бургас, а в 
понеделник Стара Загора и 
Варна започват да отказват 
да изпълняват рецепти на 
НЗОК. Софийските аптеки 
вероятно ще се включат в 
протеста идната седмица за 
1 ден. Днес касата ще реши 
за размера на таксата, която 
пациентите ще трябва да 
плащат за медикаментите, 
плащани 100% от НЗОК. 
Първият вариант е болните 
да поемат по 1 лв. такса на 
рецепта, която в момента 
плаща НЗОК. Тогава касата 
ще спести около 450 хил. лв. 
месечно. Вторият вариант е 
да се плаща потребителска 
такса от 2.40 лв. на рецепта. 

Светлана Желева

НЗОК дължи 60 млн. 
лв. на аптеките

GPS системи влизат 
при ветеринарите  

Националната ветеринар-
номедицинска служба ще 
използва най-модерната ин-
формационна система в ЕС 
за проследяване на живот-
ните от фермите, съобщи 
агроминистър Мирослав 
Найденов. Тя струва 8 млн. 
лв. Системата е изцяло ак-
редитирана в края на март. 
Проследяването на живот-
ните става с чипове и GPS.

Така ще има пълна про-
следяемост от полето до 
масата за броя, здравния 
статус, местоположението 
на животните, увери шефът 
на НВМС Йордан Войнов. 
Вече няма да има нито вир-
туални крави и овце, каквито 
дефекти даваше предишната 
система, нито пък някой ще 

може да получава субсидии 
за животни, които не отглеж-
да, допълни Найденов.

Системата трябваше да 
стане готова още по вре-
мето на предишния минис-
тър на земеделието Валери 
Цветанов, но заработи с 
частична акредитация едва 
през декември 2009 г. Мно-
го пъти аз съм си задавал 
въпроса защо системата не 
тръгна по-рано, отговорът 
е - защото са правени зло-
употреби с обществените 
поръчки за ушни марки по 
време на ръководството на 
Жеко Байчев, коментира 
Найденов. Той увери, че със 
случая се занимава проку-
ратурата. 

Светлана Трифоновска

Спорно е             дали вдигането на ДДС ще даде бърз ефект
Руслан Стефанов,
директор Икономическа програ-
ма в ЦИД

Оказва се, че 
обсъждането 

на антикризисния 
пакет в тристранка-
та повече от месец е 
било непродуктивно

Социалните партньори отново не 
постигнаха консенсус за болничните
Работодателите 
предложиха  
да плащат  
60% за първите  
три дни

Решението как ще се из-
плащат първите три дни 
болнични отново остава в 
ръцете на правителството, 
след като и при поредни-
те преговори социалните 
партньори не постигнаха 
консенсус.

Нов вариант
Работодателите са предло-
жили нов вариант, според 
който първите три дни от 
болничния се поемат на 
60% от работодателя. По 
този начин няма да има 
ден, в който да не се полу-

чава никакво обезщетение 
за болест. Това предло-
жение е по-добро от пре-
дишния обсъждан вариант 
първите три дни да се 
плащат от работодателя в 
размер 50% от месечното 
възнаграждение.

Контра
Синдикатите обаче по-
сочиха, че не са съглас-
ни с това предложение. 
Не трябва да се наказват 
реално болните, а те са 
не по-малко от 80% от 
болничните листове, за-
яви лидерът на КТ „Под-
крепа” д-р Константин 
Тренчев. 

Предложението на син-
дикатите е да се заси-
ли контролът върху из-
даването на болничните 

листове. Припомних на 
господин Дянков, че в 
далечна Америка, откъ-
дето идва, действа т.нар. 
система за личния ден, 
която може спокойно да 
се използва и у нас, каза 
Тренчев. 

Вместо да се фалшифи-
цират документи, когато 
на човек му се налага да 
ползва такъв ден, за да 
си свърши работата, като 
този ден се заплаща, до-
пълни той. 

В САЩ се полагали по 
три персонални дни на 
година, като на четири 
месеца може да се ползва 
един ден. 

Нови преговори
Ще настояваме промяната 
в плащането на болнич-

ните да е в сила до края 
на тази година, а не на 
следващата, заяви Васил 
Велев, председател на 
АИКБ. „Ще бъда доста-
тъчно откровен - държа-
вата предлага три по 70%, 
ние искаме три по 50%, 
можем да се споразумеем 
на 3 по 60%”, каза Велев. 
На 3 май ще има ново за-
седание на тристранката, 
на което ще присъства и 
премиерът Бойко Бори-
сов. 

Тогава отново ще бъде 
обсъден въпросът с вдига-
нето на ДДС. Приходната 
част в бюджета е срината 
и това е проблемът, каза 
председателят на Българ-
ската стопанска камара 
Божидар Данев.

Мила Кисьова

 ▶  Над 60 млн. лв. дължи на аптеките за два месеца 
НЗоК. Голяма част от дистрибуторите на лекар-
ства вече спират да зареждат фармацевтите  
 снИмка емИлИя костаДИнова

 ▶  Докато министрите на икономиката и на финансите                              Трайчо Трайков и Симеон Дянков обясняват за негативния ефект от вдигането на ДДС, премиерът заяви,  
че в сряда ще стане ясно с колко ще бъде увеличена                                        ставката  снИмка марИна ангелова

 ▶  Само фермите с над 10 животни ще получават суб-
сидии, каза агроминистърът Мирослав Найденов 

снИмка бобИ тошев

ра да влезе в сила едва от 
септември. Това наистина 
трябва да е последната 
мярка, към която трябва да 
се посегне, ако например 
стане ясно, че държавата не 
може да плаща пенсии, т.е. 
ножът е опрял до кокала. 

Сега се оказва, че цялото 
обсъждане на антикризис-
ния пакет в тристранката 
повече от месец е било 
напълно непродуктивно. И 
без санкция на Конститу-
ционния съд беше ясно, че 
голяма част от 60-те мерки 

не може да дадат ефект 
веднага. Хиляди лобисти се 
накачиха да дават предло-
жения, от които имат лична 
изгода, без да се даде глас-
ност, че всъщност крайните 
потребители са тези, които 
ще поемат негативите.

Единствените антик-
ризисни мерки, които 
наистина може да се реа-
лизират бързо, са орязване 
на публичните разходи. 
Всъщност спирането на 
договорите е точно това. 
Всичко извън плащанията 

от еврофондовете трябва 
да спре.  Проблемът е, че 
се измислят антикризисни 
мерки, без да е ясно, какво 
точно е състоянието на 
бюджета. Няма и анализ за 
състоянието на икономика-
та, от който после да се раз-
играят различни сценарии. 
Говори се на парче и затова 
сега е целият този хаос. Ви-
жте какво стана с акцизите 
- те бяха вдигнати, за да 
се увеличат приходите в 
бюджета. Вместо това се 
увеличи сивият сектор. 
ДДС няма да е изключение.

Противоречие
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Според Искров 
твърденията, че има 
опасност еврозоната 
да се разпадне, са 
спекулативни

БНБ внесе 354 млн. лв. 
в държавния бюджет. То-
ва каза управителят на 
централната банка Иван 
Искров при предаването 
на отчета на банката на 
председателя на парла-
мента Цецка Цачева. Су-
мата, която Българската 
народна банка превежда 
в държавния бюджет, не е 
маловажна, особено сега в 
условията на криза, допъл-
ни още Искров. БНБ е един 
от големите данъкоплатци 
в държавата, посочи той.

Съпоставка
Тази година БНБ ще внесе 
в хазната с 11.5% по-малко 
в сравнение с 2009 г. Ми-
налата година централната 
банка вля в бюджета около 
400 млн. лв., уточни Искров. 
Ситуацията на международ-
ните пазари е по-трудна и 
въпреки това постъпленията 
в бюджета, които са от БНБ, 
са с 18% повече от задължи-
телните, коментира още той. 
По закон вноската на БНБ в 
бюджета е 300 млн. лв. 

БНБ внесе 354 млн. лв. в бюджета

Възможно е да бъде въведен 
таван за дела на енергия 
от възобновяеми енергий-
ни източници в страната. 
Предложението може да за-
легне в Националния план 
за развитие на ВЕИ, който 
трябва да бъде готов до ав-
густ, каза Пламен Денчев, 
член на ДКЕВР.

България е поела анга-
жимент към ЕС да увеличи 
дела на алтернативна енер-
гия до 16% през 2020 г., но 
прекомерното разрастване 
на мощностите може да има 
негативен ефект, твърдят от 
регулатора.  

Лимит на  
мощностите
Проблемът е до каква сте-
пен и какви мощности може 
да си позволи българската 
енергийна система, комен-
тира Пламен Денчев. Става 
въпрос основно за вятърни 
и слънчеви инсталации по 
отношение на мощности-
те, тяхното управление и 
цената на енергията. Тези 
централи не работят посто-
янно, а произвеждат, когато 

е възможно. Освен това 
произведената от тях енер-
гия е в пъти по-скъпа от 
тази от другите централи. 
А държавата има задъл-
жение да изкупува цялото 
количество. 

Такъв праг засега в Бъл-
гария не е установен, но 
вече има предложения и 
виждания за лимитиране 
на мощности, каза Денчев. 
Според него това трябва 
да се направи, защото е 
коректно и към инвести-
торите. Ние може да дадем 
прекрасни цени, но когато 
няма потребление, няма кой 
да я купи енергията, когато 
няма възможност системата 
да поеме тези мощности, 
тогава бизнесът на тези 
компании ще се компроме-
тира, обясни Денчев.

Схемата  
на ценообразуване
От регулаторната коми-
сия са направили и пред-
ложение при поправките 
в Закона за ВЕИ да бъ-
де предвидена промяна в 
схемата на ценообразуване 

Плевнелиев се 
договори с „Мапа 
Дженгиз” за строи-
телството на „Лю-
лин”

Общо 501 млн. лв. са пред-
видените средства за реха-
билитация на второкласни 
и третокласни пътища. Това 
каза Лиляна Павлова, зам.-
министър на регионалното 
развитие. Европейският 
фонд за регионалното раз-
витие дава 85% от предви-
деното финансиране като 
безвъзмездна помощ. Спо-
ред Личева строителните 
дейности по ремонта на 
лотовете от първия етап на 
Европейската програма за 
реконструкция на пътища 
трябва да започнат през 
юни или юли. Вчера запо-
чна и процедурата за опре-
деляне на фирмата, която 
ще извършва  строителния 
надзор. А рехабилитацията 
за вторите 26 лота по про-
грамата трябва да започне 
през февруари 2011 г. 

Мярка
Финансирането на то-

зи проект по Оперативна 
програма „Регионално раз-
витие” е много силна анти-
кризисна мярка, каза Росен 
Плевнелиев. По думите му 
тези пари ще подкрепят об-
щинските икономики и ту-
ристическата индустрия.

Магистрала „Люлин”
Постигнато е споразумение 
с „Мапа Дженгиз” за стро-
ителството на магистрала 
„Люлин”, каза Плевнелиев. 
По думите му сега то се 
съгласува от държавните 
институции, което е финал-
ната фаза. Очаква се про-
ектът да се оскъпи от 138 
млн. EUR на 189 млн. EUR. 
Днес трябва да бъдат готови 
експертизите за злополуката 
на строежа на аутобана. 

Николета Цветкова

Държавата обмисля  
праг за енергията от ВЕИ
ДКЕВР иска по-големи 
възможности при 
ценообразуването

на енергията от вятърни и 
слънчеви централи. В мо-
мента ДКЕВР може да вли-
яе върху размера на цените 
основно чрез добавката, 
на която производителите 
имат право. Трябва да има 
възможност за корекция и 
върху цените, които цен-
тралите дават, като това да е 
съгласувано и с развитието 
на технологиите. Защото 
по-новите технологии са 

да намаляват лихвите по 
депозитите и кредитите. Но 
това е бавен процес, обясни 
Искров.

Спете спокойно 
Според Искров в Гърция 
проблемът не е на техните 
банки. Те имат проблеми 
с публичните финанси, а 
не на финансовия сектор. 
Гръцките банки са консер-
вативни, нямат рискови ак-

тиви, които бяха типични 
за англосаксонските стра-
ни, особено за Ирландия, 
Обединеното кралство и 
за Щатите. Така че няма-
ме някакви притеснения за 
техните банки, каза управи-
телят на БНБ. Той допълни, 
че гръцките банки у нас 
са регистрирани по нашия 
закон, без значените кои са 
реалните собственици.

Радослава Димитрова

Спекулативно е твърдени-
ето, че има реална опасност 
еврозоната да се разпадне, 
беше категоричен Искров. 
По думите му много често 
спекулациите означават по-
голяма рискова премия и 
по-голям доход за банките. 
Това е бизнесът на голя-
ма част от хедж фондовете 
и инвестиционните банки, 
които се обслужват от кон-
султанти. Тези съветници с 
едната ръка подават страхо-
ве, с другата ръка прибират 
печалбите, обясни управи-
телят на централната банка. 
Той посъветва да се отнася-
ме внимателно към подобни 
твърдения.

 
има заложени буфери
По думите на Искров бан-
ковата система у нас се раз-
вива изключително добре 
на фона на всичко, което 
става и в Европа, и в све-
та. Независимо от  кризата 
банките успяват да държат 
под контрол нарасналите 
необслужвани кредити, 
нещо повече - увеличават 
капиталовата си база, обяс-
ни Искров. По думите му у 
нас банките имат капитал, 
който е много по-голям от 
законовите изисквания. От 
септември-октомври ми-
налата година започнаха 

Над 500 млн. лв. ще 
бъдат изхарчени за 
второкласни пътища

85 
▶ процента от предвиде-
ното финансиране се дава 
безвъзмездно от  Европей-
ския фонд за регионално-
то развитие

по-ефективни, произвеж-
дат по-евтина енергия, а 
получават завишена цена, 
обясни Пламен Денчев.

отговорност  
за мрежата
Друго предложение за за-
конодателна промяна е ин-
веститорите да носят отго-
ворност за разширяването 
на капацитета на мрежата. 
Към момента собствени-

ците имат задължение да 
правят инвестиции само до 
т.нар. точка на включване. 
Но когато се натрупат пове-
че инсталации, мрежата не 
може да понесе мощностите 
и трябва да бъде разшире-
на. Това сега е задължение 
на държавата. Въпросът с 
присъединяването на ВЕИ 
не е решен не само в Бъл-
гария. Практиката показва, 
че в много страни присъе-

диняването е по-трудният 
процес, отколкото самото 
изграждане. Смятаме, че 
трябва да се предприемат 
мерки, които са свързани 
преди всичко с поемане 
на по-голяма отговорност 
от страна на инвестито-
рите за разширяването на 
капацитета на мрежата за 
пренос, коментира Пламен 
Денчев.

Филипа Радионова

 ▶ По закон Централната банка трябва да внесе  
в хазната 300 млн. лв.                                      снимка БоБи ТошЕв

 ▶  инвеститорите във вЕи трябва да поемат отговорност за разширяването на преносната мрежа,  
настояват от регулатора                   снимка Емилия косТадинова



У нас    НовиНи    9    

Ваучерите за храна не  
са антикризисна мярка
Системата може да се 
подобри, ако отпад-
нат квотите, смятат 
икономисти
 
Иван Иванов е служител във 
фирма “Х”. Всеки месец той 
получава от работодателя си 
ваучер за храна на стойност 
60 лв. За тази сума и Иванов, 
и шефът му ползват данъчни 
облекчения. От това печелят 
и магазините, в които се 
използват ваучерите. 

Дали обаче системата за 
ваучерите за храна, която е 
въведена от 2003 г., е анти-
кризисна мярка, като каквато 
я представя правителството? 
Отговорът на икономистите 
е - не съвсем, но ако се по-
добри, може да има много 
по-добри ефекти. 

Коментарът  
на икономиста
Ваучерната система има 
плюсове, когато се сравнява с 
други неефективни системи, 
като увеличаването на ми-
нималната работна заплата, 
подкрепа на местния малък 
бизнес, на износа и т.н. Всяка 
друга фискална мярка е доста 
по-непрозрачна от тази, каза 
за в. “Пари” Красен Станчев, 
управител на КС 2 ЕООД. За 
нас това не е антикризисна 
мярка, а по-скоро такава, 
която би трябвало да доведе 
до известно изравняване на 
данъчното третиране на раз-
личните групи, коментира 
за в. “Пари” икономистът 
Димитър Чобанов.

Кой колко печели
За всеки лев от бюджета, 
свързан с ваучерната сис-

До 85 лв. на кв. м 
достига цената за 
кърпене на дупки

Ремонтите на софий-
ските улици се правят 
качествено, твърди 
Фандъкова

Между 24 и 85 лв. на ква-
дратен метър варира це-
ната за кърпене на дупки, 
съобщи кметът Йорданка 
Фандъкова. По думите й 
обаче цените не се догова-
рят за ремонт на квадратен 
метър дупки, а за отделни 
дейности. Важното е да се 
прави качествен ремонт, а 
не евтин и формален, ко-
ментира кметът.

Дебелината  
на асфалта
Обясненията на Фандъкова 
бяха в отговор на питане на 
съветника от ДСБ Ивайло 
Йонков. Според него до 
април са запълнени 20 хил. 
кв. м. дупки на стойност 1.5 
млн. лв. Това прави сред-
на цена от 75 лв. на кв. 
м. Йонков даде за пример 
Пловдив, където цената е 

между 27 и 29 лв. на ква-
драт. Според Фандъкова 
цената зависи от дебелина-
та на слоя асфалт, с който се 
запълва дупката. Можем да 
правим и евтини ремонти, 
които след три месеца от-
ново ще отворят дупките, 
коментира кметът.

има контрол,  
няма контрол
Йонков предложи да се съз-
даде временна комисия за 
изясняване на цената на 
извършената работа, защо-
то остава съмнението, че 
някои дупки се правят по 2-
3 пъти и всеки път се плаща 
цената за ремонт.  Отгово-
рът на Йорданка Фандъкова 
беше, че от 2006 г. се правят 
досиета със снимки на все-
ки ремонтиран участък и 
това дава възможност за 
контрол. От тази година пък 
администрацията изпраща 
представител при прие-
мането на ремонтираните 
участъци. 

Филипа Радионова

тема, работникът получава 
полза от между 9.1 и 12.1 
лв., а прекият ефект за дър-
жавата е от 1.5 до 3 лв., 
изчисляват икономистите от 
Industry Watch и КС 2. 

Прекият ефект от система-
та е, че държавата има по-
малко приходи от облагане 
на заплати на ползващите 
ваучери. Непреките обаче 
са свързани с увеличените 
приходи от други данъци, 
като ДДС и данък печалба в 
останалата част от икономи-
ката, обясняват те. 

Каква е ползата
Ваучерите за храна имат 
смисъл като социална мярка, 
която може да бъде прозрач-
на и няма съществени фи-

скални дефекти, сравнена с 
други политики, обобщават 
икономистите. Според тях 
тя е по-добра от наличните 
алтернативи за поддръжка 
на местното производство, 
малък и среден бизнес и 
здравословни условия на 
труд.  

Какво да се подобри
За 2010 г. квотата за ваучер-
ната система е 171.6 млн. лв. 
и е предвидено от нея да се 
възползват 238 333 души. 
Тъй като 3 от общо 16-те 
лицензирани фирми, които 
имат право да издават вауче-
ри, са изгубили правата си, 
сумата, която може да бъде 
използвана, се намалява до 
158 млн. лв. и от нея ще 

могат да се възползват само 
220 хил. души. 

Ваучерите за храна мо-
же да бъдат антикризисна 
мярка, ако отпадне квот-
ният принцип при разпре-
делянето им, коментират 
Красен Станчев и Димитър 
Чобанов. Както писа преди 
време в. “Пари”, дори и 
малките оператори на ва-
учери, които са започнали 
да развиват дейност през 
миналата година, смятат, че 
квотите трябва да отпаднат. 
Въпросът е по-скоро кога 
ще паднат квотите, а не 
дали, казва Петър Балников, 
финансов директор и член 
на съвета на директорите на 
“ВМ Финанс Груп”. 

Дарина Черкезова
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▶ лв. е най-евтината
 концесия  
за плаж  
в Бургаско -  в Резово

ГДБОП се закани твърдо да 
съди торент тракерите
Действията на анти-
мафиотите настройват 
обществото срещи 
собствениците на 
сайтовете

ГДБОП за пореден път се 
закани да осъди собствени-
ците на торент тракерите 
и да спре нелегалното раз-
пространяване на файлове 
в България. Ще затворим 
Арена и Замунда, сървъри-
те, които предоставят пи-
ратско съдържание и точат 
джоба на потребителите с 
SMS-и. Това заяви начални-
кът на отдел “Компютърни 
престъпления” към ГДБОП 
Явор Колев пред телеви-
зия PRO.BG. По-късно той 
поясни пред в. “Пари”, че 
е визирал прекратяване на 
дейността на сайтовете, в 
случай че бъдат осъдени. 
Делата срещу тях трябва да 
започнат до дни, коментира 
Колев. За подобен процес 
се говори от 2006 г. насам.  
Според собственика на 
arenabg.com Елиан Гешев 
обаче това на практика е 

трудна задача, а действи-
ята на антимафиотите са 
просто за настройване на 
обществото срещу собстве-
ниците на тракерите. 

Според Колев торент траке-
рите са печеливши компании, 
които предлагат нелегално 
съдържание и печелят по 
200-300 хил. лв. на месец. 
Именно това е причината то-
рент тракерите да са трън в 
очите на МВР. Според него 
зад българските торенти сто-
ят външни лица, а родните 
имена са само за прикритие. 
Arenabg.com е на руснак, а 
сирийски гражданин с името 
Ахмед стои зад zamunda.net, 
смята Колев. 

Справка с Правилата за 
употреба на arenabg.com 
обаче показва, че сайтът се 
поддържа от НС 359 ЕООД. 
Според Търговския регис-
тър едноличен собственик 
на компанията е Елиан Ге-
шев, а самият той отрече да 
реализира такива огромни 
печалби. Мечтая да стигна 
до съда, за да се прекратят 
спекулациите, заяви соб-
ственикът на arenabg.com.

Бизнес
Приходите  
идват  
от реклама 

 ▶Приходите на торент 
тракерите идват най-
вече от продажба на 
реклама в сайтовете, а не 
от продажбата на неле-
гално съдържание. самите 
торент тракери дори не 
хостват нелегално съдър-
жание - те са платформа 
за споделянето му между 

потребителите. 
 ▶Това ги превръща в едни 

от най-популярните 
страници в българското 
интернет пространство. 
според статистиката 
на Alexa месечните посе-
щения за zamunda.net са 
почти 9.8 млн., което 
превръща сайта в номер 
7 по посещаемост у нас. 
Arenabg.com е на 13-а пози-
ция в родното онлайн 
пространство с повече 
от 4.14 млн. посещения 
месечно. 

Разиграват 11 
плажа на търг 
Плажът в Бургас  
е с първоначална  
цена от  
254 хил. лв.

В началото на юни ще се 
проведат търгове с тайно 
наддаване за отдаване под 
наем на единадесет плажа 
в Бургаска област. 

Къмпинг “Ахелой”
От първоначалния списък 
за отдаване под наем от-
падна плажът на къмпинг 
“Ахелой”. Там комисия-
та за проверка, назначена 
от областния управител 
Константин Гребенаров, е 
установила, че подпорната 
стена, отделяща бреговата 
ивица, е силно наклонена 
и представлява опасност за 
плажуващите. От област-
ната администрация под-
готвят писмо до Минис-
терството на регионалното 
развитие и благоустрой-
ството и община Помо-
рие с молба за вземане на 
спешни мерки по брегоук-
репването на плажа.

Цени
В списъка с единадесетте 
плажа са включени плажо-
ве край Поморие, Бургас, 
Созопол и Царево. Най-
висока е първоначалната 
наемна годишна цена за 
бургаския плаж - 254 061 
лв., а най-евтин е плажът 
в Резово - 847 лв. 

Съгласно методиката за 
определяне размера на ми-
нималната наемна цена при 
отдаване под наем на мор-
ските плажове тази година 
първоначалните тръжни 
годишни наемни цени на 
всички плажове са нама-
лени с около 30%, а срокът 
на договора е променен на 
пет години. 

Евгения Джорджева

 ▶  Асфалтирането се извършва основно в почивните 
дни, съобщи Йорданка Фандъкова снимка маРина ангелова

 ▶ около 220 хил. души могат да се възползват от ваучерната система за храна
снимка БоБи Тошев
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Ново затягане на коланите в Гърция
До понеделник се  
очаква да има съ-
гласие с МВФ, ЕС 
и правителството 
по допълнителните 
мерки за запълване на 
бюджета 

Гърция обсъди вчера с 
представители на Евро-
пейския съюз и Междуна-
родния валутен фонд ново 
свиване на заплатите и още 
по-сурови мерки за финан-
сови икономии. Стъпката е 
предприета заради исканата 
помощ от тези две между-
народни институции.

Направеното досега
Южната ни съседка вече 
намали заплатите в публич-
ния сектор, увеличи данъ-
ците и замрази пенсиите, 
но това не беше достатъч-
но да убеди финансовите 
спонсори, че са предприети 
всички действия. Кредито-
рите искат още по-сериозни 
реформи, които да продъл-
жат през трите години, за 
които се отпуска помощта, 
макар че ЕС спомена, че не 
е нужно да се предприемат 
други свивания до края на 
годината. 

Нови предложения
Мерките, които се обсъжда-
ха вчера в Атина, включват 
увеличаване на ДДС от 2 
до 4% от настоящите 21%, 
премахване на бонусите и 
добавките към заплатите в 
държавния сектор, както и 
10-процентен скок на данъ-
ците върху горива, тютюн и 
алкохол. 

Предложенията включват 
премахването на 13-ата и 
14-ата заплата или допъл-
нителните великденски и 
коледни възнаграждения, 

които се получават от всич-
ки служители в частни и 
държавни предприятия. 
Това ще спести на бюдже-
та около 1.4 млрд. EUR 
на година. Допълнително 
намаляване на заплатите и 
пенсиите с 5-15% ще вкара 
в хазната още 300 млн. 
EUR годишно. Очаква се 
подробности за дискусиите 
да бъдат официално обя-
вени от гръцките власти в 
понеделник.

Инвеститорите наблюда-
ват внимателно преговори-
те, за да преценят дали по-
мощта за Гърция ще може 
да бъде отпусната навреме 
за плащането на 19 май на 
падежа по облигациите на 
стойност 8.5 млрд. EUR.  

Среща насаме
След среща предния ден 
между директора на МВФ 
Доминик Строс-Кан и гер-
манския канцлер Ангела 
Меркел Германия смекчи 
позицията си и обеща да 
подкрепи спасителния план, 
но срещу още затягащи 
мерки от страна на Гърция. 
Спадът на долара до най-
ниско ниво за последната 
една година и намаляването 
на рейтинга на Испания 
от Standard&Poor’s след 
вече намалените оценки на 
Гърция и Португалия също 
изиграха роля за решението 
на Меркел. Еврокомиса-
рят по икономическите и 
паричните въпроси Оли 
Рен изрази увереност, че 
разговорите ще приключат 
„до дни”. 

Действията  
на премиера 
В същото време минис-
тър-председателят на Гър-
ция Георгиос Папандреу 
се срещна вчера с пред-
ставители на най-големите 

Има напредък в ико-
номиката, но са необ-
ходими още стимули

След двудневна среща Фе-
дералният резерв на САЩ 
(Фед) изрази оптимизъм за 
развитието на икономиката 
на страната, но остави ос-
новния лихвен процент на 
рекордно ниското ниво бли-

зо до нулата за „продължи-
телен период”. Решението 
цели да стимулира икономи-
ческото възстановяване. 

Фед отчете напредъка в 
икономиката. Пазарът на 
труда започва да се подо-
брява, докато през март за-
ключението беше, че той се 
стабилизира. През март са 
били наети 162 000 работни-
ци, което е най-голям брой 

за последните три години. 
Потреблението нараства 
за разлика от предния ме-
сец, когато върви с умерено 
темпо. Производството се 
увеличава и все повече ком-
пании отчитат печалба през 
последното тримесечие. 
Оптимистичната оценка 
доведе до слабо покачване 
на стоковите борси. 

Но има и показатели, ко-

ито дават основание Фед да 
бъде предпазлив. Това са ви-
соката безработица, бавното 
нарастване на приходите и 
свитото кредитиране. Всич-
ки те влияят на потреблени-
ето. Безработицата, която 
през април възлиза на 9.7%, 
се очаква да остане висока, а 
нарастването на заетостта и 
икономиката няма да върви 
с бързи темпове. 

Фед остави основната лихва непроменена Статистика
Цените на 
жилищата на 
Острова скачат
Цените на жилищата във 
Великобритания са дости-
гнали 10.5-процентно уве-
личение през април 2010 
г. спрямо същия месец 
година по-рано, връщай-
ки се към двуцифрен рас-
теж за първи път от юни 
2007 г., обяви кредитира-
щата компания Nationwide 
Building Society вчера. 
Цените през този месец са 
се увеличили с 1% спрямо 
март. Очакванията бяха за 
0.4% месечно нараства-
не и 9.7% увеличаване 
на годишна база. Една от 
причините за годишния 
скок е, че април миналата 
година бе един от слабите 
месеци. Ръстът на жилищ-
ните заеми и на ипотеките 
обаче намалява. 

Рейтинг
Германия иска 
европейска 
агенция 
Германският министър 
на външните работи Гидо 
Вестервеле заяви, че Евро-

пейският съюз трябва да 
има своя собствена рей-
тингова агенция заради 
проблемите, породени от 
финансовата криза. Според 
него Европейският съюз 
трябва да противодейства 
на дейността на рейтинго-
вите компании със собстве-
ни усилия. Недопустимо е 
тези агенции едновременно 
да развиват, продават и оце-
няват финансови продукти. 
Този конфликт на интереси 
трябва да бъде изключен, 
смята Вестервеле.
Петер Бофингер, член на 
независим икономически 
съвет към правителство-
то на Германия, разкрити-
кува Standard&Poor’s за 
намаляването оценките на 
Гърция и Испания. Пред 
вестник Welt той каза, че не 
трябва да се оставя съдба-
та на Европа да зависи от 
рейтингови агенции, като 
посочи тяхната неспособ-
ност да забележат пробле-
мите преди развихрянето 
на финансовата криза. 

Икономическото доверие в Европа с двегодишен връх 
Въпреки кризата в 
Гърция индексът на 
очакванията в еврозо-
ната се покачва

Европейското доверие в 
икономиката се увеличи до 
най-висока стойност от две 
години насам, а безработи-
цата в Германия падна. Това 
показва възстановяване на 
еврозоната, въпреки че про-
блемите с фискалната криза 
в Гърция тревожат лидерите 
на страните в ЕС. Индексът 
на очакванията на мениджъ-
ри и потребители в 16-те 
страни с единна валута се 

качи до 100.6 през април от 
ревизирани 97.9 през март, 
обяви Европейската коми-
сия вчера. Безработицата в 
Германия се сви с 68 хил. 
души до 3.29 млн. през то-
зи месец, или 7.8% спрямо 
8% през март. В Европа 
безработицата през март 
най-вероятно е останала 
10%, което е най-високата 
стойност от август 1998 г. 

Доверието между про-
изводителите се е качило 
от минус 10 през март до 
минус 7 през април, а по-
казателят за оптимизма на 
потребителите е нараснал  
от минус 17 до минус 15. 

10 
▶ процента скок на данъ-
ка върху цигари, тютюн 
и горива е една от нови-
те мерки за запълване на 
дефицита

1.4  
▶ млрд. EUR ще влязат в 
хазната на Гърция, ако се 
премахнат 13-ата  
и 14-ата заплата

профсъюзи и работодател-
ски организации, за да им 
представи новите мерки. 
По-късно обсъди същия въ-
прос с политическия съвет 
на своята партия. Осъзна-
ваме, че трябва да сложим 
икономиката си в ред, ако 
искаме да оцелеем, комен-
тира Папандреу. 

▶Гидо вестервеле

▶ Германия смекчи позицията си и обеща да подкрепи спешно решение за Гърция след среща между канцлера на 
страната Ангела Меркел и директора на МвФ Доминик Строс-Кан               снимки BloomBERg

45 
▶ млрд. EUR e помощта 
за Гърция от  
Ес и мвФ, обещана за 
тази година

▶ въпреки гръцкия финансов колапс и намаляването 
рейтингите на държави в ЕС доверието в икономики-
те на еврозоната расте
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“Етап-Адресс” се нареди 
за отсрочка на облигации

Транспортната компания 
“Етап-Адресс” АД ста-
ва поредното дружество, 
което ще предоговаря па-
раметрите по емисията си 
облигации. Довереникът 
по емисията Обединена 
българска банка свиква 
на 3 май извънредно общо 
събрание на облигацио-
нерите, на което държа-
телите на дългови кни-
жа ще решават дали да 
променят срочността на 
емисията, начина и срока 
на плащане. Лихвеният 
процент по облигациите 
ще се промени от 7.325 на 
9% годишно. 

В момента всеки иска да 
разсрочи задълженията си, 
обясни причината за проме-
ните финансовият директор 
на “Етап-Адресс” АД Ата-
наска Пеева. По думите й 
конкретният срок, с който 
ще се разсрочи емисията, 
ще бъде уточнен на общото 
събрание. Тя не уточни да-
ли ще има гратисен период 
след разсрочването. 

Рестрикции
До окончателното за-
плащане на всички за-
дължения по емисията 
емитентът няма право без 
предварително съгласие 
от облигационерите да 
раздава дивидент, да уве-
личава капитала в дъщер-
ни дружества, да извърш-
ва преструктурирания в 
тях и да придобива нови 
компании. “Етап-Адресс” 
няма да може да реализи-
ра нови инвестиционни 
проекти.

Ще се въздържаме от ин-
вестиции, потвърди рестри-
кциите Пеева. 

Ако тези рестрикции не 
се спазят, облигационният 
заем може да бъде обявен 
за предсрочно изискуем от 
общото събрание на обли-
гационерите.

Емитентът обаче ще има 
право да погасява пред-
срочно част или цялата 
главница на облигацион-
ния заем, след като даде 
предварително предиз-

вестие до довереника на 
облигационерите. 

Проблеми
“Етап-Адресс” се превръ-
ща в третата компания, 
която разсрочва плащане-
то по емисията си, търгу-
вана на БФБ. Преди това 
по този път преминаха 
туристическата компания 
“Алма тур” и производи-
телят на сокове “Флори-
на”. Прави впечатление, 
че трите дружества са от 
коренно различни сектори 
на икономиката. 

Още в началото на годи-
ната експерти прогнозираха 
за в. “Пари”, че през 2010 г. 
ще има вълна от опити на 
компании да предоговорят 
условията по облигациите 
си. 

На борсата се появиха 
и първите проблемни об-
лигации като “Ален мак” 
АД и “Алу пласт” АД, 
които станаха предсрочно 
изискуеми.  

Мирослав Иванов

КоМПанИИ 
И ПазаРИ
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Неконсолидираните приходи на  
“Химимпорт” се повишиха с 31%

Компанията е поредното друже-
ство с търгуван на БФБ дълг,  
което разсрочва емисията си

Неконсолидираната 
печалба на холдинга 
се увеличава с 6.6%

Общите приходи на “Хи-
мимпорт” АД се увеличават 
с 30.7% през първото три-
месечие на 2010 г. до 28.75 
млн. лв., показва неконсоли-
дираният отчет на холдинга, 
предаден на БФБ. 

Финансовите приходи 
на компанията намаляват 
с 15.6% на годишна база 
и в края на март 2010 г. 
се свиват до 13.8 млн. лв. 
Продажбите бележат ръст 
от 165% на годишна база 
и за първото тримесечие 
на тази година достигат 15 
млн. лв. С основна заслуга за 
повишението са продажбите 

в графата “Други”, където са 
записани приходи от 14 млн. 
лв. спрямо 834 хил. лв. за 
първото тримесечие на 2009 
г. Разходите за дейността се 
увеличават с 218.6% и за 
януари - март 2010 г. са 8.8 
млн. лв. Печалбата на инди-
видуална база достига 19.5 
млн. лв., или с 6.6% повече 
спрямо първото тримесечие 
на миналата година.

“Химимпорт” има два-
ма акционери, които са с 
над 5% участие. Това са 
мажоритарят “Химимпорт 
Инвест” АД, което прите-
жава 72.85% от капитала, и 
“Джулиус Беър Инвестмънт 
Мениджмънт ЛЛС”, кое-
то има 7.10% от гласовете 
в ОСА. Борсовата сесия 
вчера донесе 1.5% спад 

за обикновените акции на 
“Химимпорт”. Общо 7448 
лота смениха собственика 
си, а цената на затваряне 
намаля до 2.56 лв. за акция. 

Привилегированите книжа 
на холдинга се повишиха с 
2.66% до 2.70 лв. за акция. 
По позицията минаха 1583 
привилегировани акции.

“Енемона” отчете 40% 
спад на продажбите
Печалбата на друже-
ството намалява със 
78.5% през първото 
тримесечие

Продажбите на “Енемона” 
АД през първото тримесе-
чие на 2010 г. са се понижи-
ли с 40.3% на годишна база, 
показва неконсолидираният 
отчет на компанията. По-
казателят в края на март 
тази година намалява до 
12.2 млн. лв. спрямо 20.4 
млн. лв. за същия период на 
2009 г. Общите приходи на 
индивидуална база са 12.6 
млн. лв., което е понижение 
от 40%.

Разходите за дейността на 
инженеринговата компания 
са 12.3 млн. лв., като нама-
ляват с 37.2% през първото 
тримесечие на 2010 г. По-

бавното свиване на разход-
ната спрямо приходната 
част води до 78.5% спад в 
печалбата на “Енемона”. 
Положителният финансов 
резултат на компанията за 
януари - март 2010 г. е 275 
хил. лв., а година по-рано 
беше 1.3 млн. лв.

Сесията вчера донесе по-
вишение в цената на акции-
те на “Енемона”. Обикнове-
ните книжа отчетоха 0.76% 
ръст до 9.199 лв. за лот. В 7 
сделки бяха прехвърлени 
5164 дяла. Привилегирова-
ните акции на дружеството 
увеличиха стойността си с 
0.09% до 10.01 лв. за акция. 
По позицията минаха 20 
дяла в една сделка. Приви-
легированите акции бяха 
записани на цена 9.92 лв. за 
брой, като гарантират 10% 
годишен дивидент.

5658

14 995

+165.02%

16 307

13 757

-15.64%

18 303
19 508

+6.58%

Продажби ПечалбаФинансови приходи

Финансови показатели, в хил. лв.

2009 г.

2010 г.

Графика: Вихър Ласков

 ▶за разлика от международните пазари, където проблемните облигации са дър-
жавни, у нас се влошава качеството на корпоративния дълг

Уверени сме в 
развитието на 

бизнеса и приоритет ще  
е запазване на 
финансова стабилност
▶  Ханс Дитер Пьоч, 
финансов директор на Volkswagen

Снимки bloomberg
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Цифра на деня

270.2
 ▶млн. лв. са общите премийни приходи на 

застрахователния сектор в края на февруари, което е 
спад от 10.7% на годишна база

Цитат

 ▶орлин пенев, председател на УС на Асоциацията 
на българските застрахователи

Месеците януари и февруари 
са силни за “Гражданска 

отговорност” и все още се наблюдава 
известна кампанийност

Спадът на премийните приходи 
се усилва през февруари
Понижението в про-
дажбите на нови коли 
повлече и застрахова-
нето

Свиването на премийните 
приходи на дружествата 
в общото застраховане се 
усилва през февруари. Това 
показват данните на Коми-
сията за финансов надзор 
за резултатите на застрахо-
вателния бизнес през пър-
вите два месеца на 2010 г. 
Понижението на приходи-
те от продадени полици 
за първите два месеца е 
10.4% на годишна база до 
232.2 млн. лв., а само през 
февруари постъпленията 
в компаниите са намалели 
с 13.4% до 86.2 млн. лв. 
В края на януари спадът 

на премиите беше 8.6% 
до 146 млн. лв. Спадът 
през февруари се усилва, 
защото кризата се задъл-
бочава, каза Румен Янчев, 
изпълнителен директор на 
ЗАД “Булстрад Виена Ин-
шурънс Груп”. 

Спадът в продажбите на 
нови автомобили е с ос-
новен дял за пропадането 
на приходите в общото за-
страховане. 

продукти
С най-голяма тежест за спа-
да са по-малкото записани 
премии по застраховката 
“Каско”, показват изчисле-
нията на в. “Пари”. За пър-
вите 2 месеца постъплени-
ята от тази полица са 75.06 
млн. лв., като се понижават 
с 22.9%, или 22.3 млн. лв. 

спрямо същия период на 
миналата година. Като аб-
солютна стойност спадът на 
общото застраховане е 27.07 
млн. лв. Основната причина 
за понижението на преми-
ите е спадът в продажбата 
на нови автомобили, каза 
Недялко Чандъров, главен 
изпълнителен директор на 
“ДЗИ - общо застраховане” 
ЕАД. 

По думите му при лип-
сата на нови клиенти се 
изостря конкуренцията 
между застрахователите, а 
това принуждава повечето 
компании да свалят цените 
по “Каско”. Понижението 
на премиите по “Каско” се 
дължи на това, че много 
хора не си подновяват по-
лиците, защото нямат пари, 
коментира Румен Янчев. 

По думите му потреблени-
ето се свива, не се купуват 
нови коли и когато няма 
нов портфейл, който да се 
застрахова, понижението 
е налице.

Смяна на местата
За сметка на “Каско” “Граж-
данска отговорност” отчи-
та повече премиен приход 
от началото на годината. 
Продадените полици от за-
дължителната застраховка 
в края на февруари са за 
98.5 млн. лв., което е ръст 
от 12.3% на годишна база. 
За януари повишението на 
приходите беше 9.4%.

Задължителната авто-
мобилна застраховка из-
мести “Каско” като про-
дукт с най-голям дял в 
портфейла на сектора. 

Премиите по ГО за пър-
вите два месеца формират 
42.4% от всички в общото 
застраховане, а тези от 
“Каско” имат 32.3% дял. 
През януари приносът 
на “Гражданската” беше 
46.5%, а на доброволна-
та автомобилна полица 
- 26.4%. Януари и февру-
ари са силни за ГО и все 
още се наблюдава извест-
на кампанийност, обясни 
Орлин Пенев, председател 
на УС на Асоциацията на 
българските застраховате-
ли. Според Недялко Чан-
дъров ГО е задължителна 
и това й помогна да стане 
с най-голям дял.

Сегмент
Животозастраховането е 
по-засегнато от кризата, 

става ясно от данните за 
края на февруари. От поли-
ци “Живот” за първите два 
месеца са отчетени 38.04 
млн. лв. премии, което е 
понижение от 12.2% на 
годишна база. Полицата 
“Живот и рента” продъл-
жава да е с най-голям дял 
в портфейла на животоза-
страхователните компании. 
Приходите от продукта в 
края на февруари са 28.6 
млн. лв., което е 75.1% от 
всички записани премии 
на сектора. Застраховка 
“Живот, свързана с инвес-
тиционен фонд”, заема дял 
от 3.7% в портфейла. Ръст 
на премийния приход от 
8.3% на годишна база има 
по “Женитбена и детска 
застраховка”.

атанас Христов

недялко Чандъров, 
главен изпълнителен директор 
на “ДЗИ - Общо застраховане” 
ЕАД

Цените по “Каско” се понижиха
Според нашите 
анализи основната 
причина за спада на 
премиите е понижението 
в продажбата на нови 
автомобили. Ако преди 
компаниите са продавали 
по 1000 коли, сега про-
дават по 15-20. В края на 
годината вносът на авто-
мобили отчете 50% спад, 
а от началото на годината 
още 50%. В този бизнес, 
като няма нови клиенти, 
трябва да ги вземеш от 
конкуренцията и повечето 

мнения

колеги свалиха цените по 
“Каско”. Това не е добре, 
защото може да доведе 
до техническия резултат 

румен Янчев, 
директор на ЗАД “Булстрад 
Виена Иншурънс Груп” 

Кризата се задълбочава
Спадът през февруари 
се усилва, защото 
кризата се задълбочава. 
Това, че ГО е изпревари-
ла “Каско” през първите 
два месеца, се дължи на 
подновяването на стари-
те полици. Има период 
от средата на декември, 
когато изтичат застрахов-
ките, но след това нещата 
отново се обръщат. Пони-
жението на премиите по 
“Каско” се дължи на това, 
че много хора не си под-
новяват полиците, защото 

нямат пари. Вижда се, че 
потреблението се свива, 
не се купуват нови коли, а 
когато няма нов портфейл, 

по “Гражданска отговор-
ност”. ГО е задължителна 
и това й помогна да стане 
с най-голям дял.   

Повечето хора 
не купуват 
застраховката, а само 
един лист за пред КАТ, 
без да се интересуват от 
покритие. Ако в края на 
2010 г. изравним нива-
та от 2009 г., това ще е 
добре. Полагаме усилия 
да го постигнем, като 
предлагаме нови услуги.

който да застраховаш, се 
стига до понижението.

В края на годината 
секторът ще отчете око-
ло 15% спад на премиите. 
Няма причина да се върви 
нагоре, тъй като няма 
какво да издърпа пазара. 
“Гражданска отговорност” 
все пак е задължителна, 
но 75% от хората я купу-
ват, а останалите 25% не. 
Има и други задължител-
ни застраховки, но те са с 
много малък дял.

Премийни приходи в общото застраховане, в лв.
2009 2010

159 723 340

99 508 943

259 232 283

145 989 697

86 175 887

232 165 584

62 035 209

25 701 805

87 737 014

50 922 416

46 414 489

97 336 905

38 478 080

36 581 725

75 059 805

67 844 172

30 684 473

98 528 645

Дял в общите премии 2010 Дял в общите премии 2009 

Януари

Графика: Гриша Струнджев
Източник: КФН

Февруари С натрупване
Промяна на приходите на годишна база

ГО

“Каско”

ГО

“Каско”

ОбщоОбщо

38.84%

25.83%

33.84%

46.47%

35.61%

42.44%

31.88%

46.64%

37.55%

26.36%

42.45%

32.33%

-8.60%

-13.40%

-10.44%

9.36%

19.39%

12.30%

-24.44%

-21.18%

-22.89%



2009 г. 2010 г.

Печалба Печалба

Капиталова адекватност

Ликвидни активи

Активи

Печалба

Капиталова адекватност

Ликвидни активи

Активи

271млн. лв. 170млн. лв.158млн. лв.

+18.24%

+22.26%

+16.50%

+20.70%

69.2
млрд. лв.

71.4
млрд. лв.

Първо 
тримесечие

Първо 
тримесечие

Четвърто 
тримесечие

Състояние на банковата система 

Графика: Вихър Ласков
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Стойност

7.8
 ▶процента са кредитите с просрочия над 90 дни в края на 

първото тримесечие на годината

мнение

Печалбата на банките се сви с 37% за година
На тримесечна база 
обаче има ръст от 
7.5%

Печалбата на банковата 
система през първото три-
месечие на 2010 г. се свива 
с 37.2% на годишна база, 
показват данните да БНБ. 
Към края на март тя достига 
170 млн. лв. 

Статистиката показа, че 
делът на лошите кредити 
продължава да раста. За 
първото тримесечие кре-
дитите с просрочие над 90 
дни е 7.8% от общо отпус-
натите кредити. Те са една 
от причините печалбата на 
банковата система да е с 
такъв спад на месечна база, 
обясниха банкери.

Резултатът обаче е по-
добър в сравнение с по-
следното тримесечие на 
2009 г., когато трезорите 
отчетоха съвкупна печалба 
от 158 млн. лв. Данните на 
тримесечна база не успоко-
иха банкерите и повечето 
от тях изразиха опасения, 
че кризата не е отминала. 
Статистиката показа, че 
разходите за обезценки в 
края на март тази година са 
за 285 млн. лв.

причината
Според банкерите по-до-
брите резултати в сравне-
ние с последните месеци 
на 2009 г. са благодарение 
на лекото раздвижване на 
кредитирането и по-ниски-
те лихви по депозитите. Не 
трябва да се забравя обаче, 
че разходите за провизии 
не са по-малко, а лошите 
кредити също не са намале-
ли, коментира за в. “Пари” 
главният изпълнителен ди-
ректор на СИБАНК Петър 
Андронов. 

Голямата разлика в печал-
бата за първото тримесечие 
на 2009 и 2010 г. според не-
го е заради отмяната на На-

петър андронов, 
гл. изпълнителен директор  
на СИБАНК

Резултатите са съпоставими 
с миналогодишните
Тези резултати на 
банковата система се 
дължат на това, че има 
по-големи продажби 
на кредити, особено 
ипотечни и потреби-
телски, а лихвите по 
депозитите са по-ни-
ски.  Подобрението е 
хубаво, но не трябва 
да се забравя, че раз-
ходите за провизии не 
са по-малко, лошите 
кредити също не са 
намалели. 

редба 9, което е освободило 
банките от провизии през 
март миналата година. 

Според управителя на 
БНБ Иван Искров състо-
янието на банковата сис-
тема е добро. На фона на 
информацията от цял свят, 
че правителства и централ-
ни банки полагат много 
усилия - включително с 
принудителните капитали-
зации и много разходи за 
данъкоплатеца, се опитват 

да вдигнат адекватност-
та на капитала на техните 
централни банки. А у нас 
самите банки под надзора 
на централната банка имат 
капиталова адекватност, 
която е далеч над изисква-
нията, коментира той. 

резултати
Банковата система запазва 
своята финансова устойчи-
вост и приключва първото 
тримесечие на 2010 г. с по-

добрена ликвидна и капи-
талова позиция, посочват 
от БНБ. Статистиката на 
централния трезор показва, 
че за първото тримесечие 
на годината съотношението 
на ликвидните активи към 
сумата на пасивите се по-
добрява до 22.26%. Година 
по-рано те са били 20.7%. 
Капиталовата адекватност 
също се подобрява и дости-
га 18.24%. За същия период 
на миналата година е била 

16.5%. 
Активите на банките са 

с 2.2 млрд. лв. повече в 
сравнение с първото триме-
сечие на 2009 г. и достигат 
71.4 млрд. лв. Спрямо март 
2009 г. балансовият капитал 
на системата се увеличава 
с 11.2%, а за последното 
тримесечие е отчетен рас-
теж с 0.7%.

разнопосочно
Статистиката показва раз-

лични сигнали на пазара 
на кредити и депозити. 
В рамките на тримесечи-
ето брутните кредити и 
аванси нарастват с 0.6%. 
В същото време кредити-
те за бизнеса отбелязват 
спад с 0.4%, посочват от 
БНБ. Жилищните кредити 
нарастват с 0.6%, а потре-
бителските намаляват с 
1.1%, показват още данни-
те на БНБ. 

радослава Димитрова

мнение

В сравнение с печал-
бата за първото три-
месечие на 2009 г. има 
спад. Причината за това 
е промяната в Наредба 9, 

Банковата 
система се 

държи стабилно

Състоянието на банко-
вата система е в резултат 
на търсенето на кредити. В 
момента то е намалено, но в 
същото време има оживле-
ние в жилищното и потре-
бителското кредитиране. 
Увеличават се и заделените 
провизии.  Доброто развитие 
на системата ще зависи от 
състоянието на икономиката. 
Вече има слаби положител-
ни сигнали за подобрение. 
Но трябва да се знае, че 
никога няма да се върнем на 
състоянието от 2007 г. 

Левон Хампарцумян, 
гл. изп. директор 

на УниКредит Булбанк

Има слаби сигнали за подобрение
позиция

Банковата 
системата е 
стабилна 
Банките са стабилни в 
резултат на това, че добре 
водят лихвената полити-
ка по кредитите и депо-
зитите.
Независимо от това, че 
сме в криза, банките успя-

ват да държат под контрол 
нарастването на необ-
служваните кредити, имат 
достатъчно ресурси, за да 
провизират класифицира-
ните кредитни експозиции 
и увеличават капиталова-
та адекватност. 

иван искров, 
управител на Българската  

народна банка

която освободи банките 
от провизии. Така се 
получи този резултат 
на по-голяма печалба за 
първото тримесечие на 
миналата година. Реално 
резултатите са съпоста-
вими. 

Банковата система се 
държи стабилно на фона 
на натиска на кризата. 
Резултатите са добри в 
сравнение с това, което се 
случва в други страни.



Пазарът на 
електроника 
се съживява
LG отчете 29% ръст в продажбите 
за първите 3 месеца на годината
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Пазарът на електроника в 
България показва призна-
ци на съживяване. Това 
твърдят от производите-
лите LG и Panasonic, чии-
то продажби отчитат ръст 
през първото тримесечие 
на годината. 

резултати
С 29% са се увеличили про-
дажбите на LG Electronics 
в България през първото 
тримесечие на годината, 
съобщават от компанията. 
В световен мащаб ръстът 
е 3.7%, показва отчетът 
на корейците. Най-добре 
се представя подразделе-
нието за потребителска 
електроника. То увеличава 

продажбите си у нас - с 
45%. 

Кризата продължава да 
оказва влияние на паза-
ра, но вече се наблюдават 
силни признаци за съжи-
вяване, коментира за в. 
„Пари” Ивайло Бързаков, 
мениджър на Panasonic за 
България. Точни цифри за 
движението в продажбите 
на компанията му обаче 
няма. От Sony България 
също отказаха коментар за 
пазарната ситуация преди 
публикуването на отчета 
на компанията в средата 
на май. 

Ефект
Най-засегнати от кризата 

са продажбите при бизнеса 
и професионалната техни-
ка, коментира Бързаков. 
При потребителите вли-
янието се усеща по-леко, 
добавя той. 

Основна причина за ръста 
на продажбите на потреби-
телска електроника у нас и 
по света са продажбите на 
телевизори с плоски екра-
ни, твърдят от LG.  Очаква-
нията за продажбите в света 
са за ръст от 21% до 140 
млн. продадени телевизора 
през 2010 г. Увеличение на 
продажбите с 15.4% е отбе-
лязано от подразделението 
за бизнес решения, твърдят 
още от LG. 

Христо Ласков

С промяната 
компанията ще 
покрие нормативните 
изисквания

„ЛУКОЙЛ Нефтохим Бур-
гас” АД излиза на пазара 
на биодизел. Компания-
та започна производство 
на дизелово гориво с 2% 
съдържание на биоком-
понент. 

С промяната компания-
та ще влезе в последния 
възможен срок за покри-
ване на нормативните 
изисквания на закона от 

1 май 2010 г. цялото ко-
личество дизелово гори-
во на българския пазар 
да е със съдържание на 
биокомпонент минимум 
2%. Изключение се прави 
само за горивата, съхра-
нявани от Държавна аген-
ция „Държавен резерв и 
военновременни запаси”. 
„Нефтохим” продължава 
да произвежда дизелово 
гориво без биокомпонент 
за износ, за нуждите на 
държавния резерв и за 
бункероване на плавател-
ни съдове.

В биодизела се добавя 

присадка, която предотвра-
тява протичането на окис-
лителни процеси в биоком-
понента. Така се гарантира 
постоянно високо качество 
на горивото. 

Използването на био-
компонент в дизеловото 
гориво намалява емисиите 
в атмосферния въздух от 
въглероден оксид, твърди 
частици, въглеводороди 
и токсични съединения. 
Био-компонентът не съ-
държа сяра и при изгаря-
нето му в двигателя не се 
отделят серни оксиди. 

Евгения Джорджева

ЛУКОЙЛ Нефтохим излиза 
на пазара на биодизел 

Около 90% от произ-
водството на индус-
трията се изнася

Фирмите от военната про-
мишленост вече ще се 
регистрират в официален 
публичен регистър. В не-
го ще бъде публикувана 
актуална информация за 
военнопромишления ком-
плекс и мобилизационна-
та готовност на страната, 
обясниха министрите на 
икономиката, енергетика и 
туризма Трайчо Трайков и 
на отбраната Аню Ангелов. 

Това ще осигури повече 
прозрачност, отбелязаха те.

износ
Експортът от сектора на 
военната индустрия у нас в 
последните години е около 
140 млн. лв., а в най-добри-
те години е бил около 800 
млн. лв., съобщи Трайчо 
Трайков. Около 5% от про-
извежданата продукция е 
за вътрешния пазар, а ос-
таналата е за износ, обяс-
ни още той. Състоянието 
на военната индустрия у 
нас не е катастрофално, 
коментира министърът на 

икономиката. 

Възможност
България като част от НА-
ТО и ЕС и има добри от-
ношения с други страни, с 
които може да си сътруд-
ничи, обясни Трайков. Той 
посочи, че развитието на 
тази промишленост е в 
т.нар интелигентна част на 
оръжията. Това, което виж-
даме като стратегическа 
възможност за развитие на 
военната промишленост в 
България, е именно в тази 
насока, посочи той.

радослава Димитрова

Фирмите от военната 
промишленост влизат в регистър

Строят нов вятърен  
парк за 440 млн. лв.

„ИВЦ България ВП 5” 
и „Пайплайф Бълга-
рия” получиха серти-
фикат за инвестиции 
клас „А”

Компанията „ИВЦ Бълга-
рия ВП 5” инвестира 440 
млн. лв. в изграждането 
на ветроенергиен парк. За 
вложението си компанията 
получи от Министерството  
на икономиката, енергети-
ката и туризма сертификати 
за инвестиции клас „А”. От 
„ИВЦ България ВП 5” пред-
виждат вложените пари да 
се връщат в период между 
15 и 20 години. Около 111 

млн. лв., или 25%  от цялата 
сума, са собствени средства 
на дружеството. За остана-
лата част от инвестицията 
„ИВЦ България ВП 5” ще 
разчита на банково креди-
тиране. Вятърният парк се 
намира в област  Добрич и 
е с мощност 140 МW.

Собственик на капитала 
на дружеството „ИВЦ Бъл-
гария ВП 5” е германската 
Innovative Wind Conceps. 

Д р у г а  к о м п а н и я 
„Пайплайф България” съ-
що получи  сертификати за 
инвестиции клас „А”. Дру-
жеството е създадено като 
съвместна компания между 
„Солвей” и „Винербергер”.

„Пайплайф България” 
влагат близо 64.8 млн. лв. 
в завод за производство на 
пластмасови тръбни сис-
теми. Инвеститорите пред-
виждат той да бъде изграден 
на четири етапа. Първият 
етап е към своя край и заво-
дът трябва да започне работа 
през май тази година. Заети-
те в него са 80, а капацитетът 
на производство 12 хил. тона 
годишно. Близо 50% от него 
са предназначени за износ 
към страни от района. През 
март 2011 г. „Пайплайф Бъл-
гария” планира да завърши 
вторият етап на строител-
ството. 

 николета Цветкова

Цената на машината е 
равна на един самолет 
втора ръка F-16

България има нужда от 
12-14 изтребителя от ново 
поколение, стана ясно по 
време на международна 
конференция в Пловдив за 
ролята на новия основен 
тип боен самолет, който 
България ще трябва да за-
купи, за да изпълни ангажи-
ментите към НАТО. На нея 
шведската компания SAAB 
International AB представи 
своите изтребители „Гри-
пен”. „Ние имаме интерес 
българското правителство 

да обяви явен конкурс за 
доставката на бойни само-
лети”, каза директорът на 
SAAB International AB за 
България Даниел Боестад. 

Самолетите „Грипен” ще 
служат вярно през следва-
щите 30-40 години и ще 
струват по-евтино на бъл-
гарската хазна, отколкото 
всеки от конкурентите, 
убеден е шведският пред-
ставител. Изискванията за 
свръхикономичност по про-
изводството и поддръжката 
бяха отправени към нас и 
от собственото ни прави-
телство, защото като малка 
страна Швеция не разпола-
га с неограничени ресурси, 

обясни Боестад. 
От SAAB International AB 

обявиха, че цената на един 
нов „Грипен” е равна на 
един самолет втора ръка F-
16. Румъния е закупила 24 
нови изтребителя „Грипен” 
за 1 млрд. EUR, които ще 
изплаща за 15 години. В це-
новия пакет освен самолета 
и поддръжката му влиза и 
задължението за индустри-
ално сътрудничество.

Минималният пакет от 
изтребители „Грипен”, кой-
то вече започва да става 
икономически изгоден за 
България, е осем, подчерта 
Даниел Боестад.

михаил Ванчев

Шведи показаха новия „Грипен”

 ▶ продажбите на телевизори продължават да растат и дърпат целия пазар на 
електроника снимка bloomberg

 ▶  алекс Хайрабедян (в средата), изп. директор на „пайплайф България”, получи 
сертификат за инвеститор клас „а” снимка боби тошев



Засиленото търсене 
подобрява резултатите 
на стоманопроизводи-
теля

Най-големият произво-
дител на стомана в света 
ArcelorMittal излезе на пе-
чалба през първото три-
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ArcelorMittal на плюс 
за първото тримесечие

За последното триме-
сечие финансовият 
резултат е скочил осем 
пъти

Печалбата на руския ги-
гант “Газпром” за 2009 г. 
е нараснала с 3% въпреки 
спада в продажбите. Най-
големият производител 
на природен газ в света 
отчете 793.8 млрд. рубли 
(27.1 млрд. USD) чиста 
печалба за годината. В 
същото време продажби-
те са намалели с 9% до 
2.99 трлн. рубли заради 
пониженото търсене. По-
високият краен финансов 

“Газпром” с 3% ръст  
на печалбата за 2009 г.

месечие, след като година 
по-рано отчете 1.06 млрд. 
USD загуба. Компанията 
обяви 679 млн. USD поло-
жителен финансов резултат 
към края на март, като тен-
денцията за ръст се очаква 
да се запази през цялата 
година. Печалбата обаче е 
по-ниска от отбелязания 

резултат се дължи на по-
ложителната преоценка 
на петролното поделение 
“Газпромнефт”.

по осем
За последното тримесечие 
на годината обаче печалба-
та на компанията е скочила 
осем пъти благодарение 
на възстановеното потреб-
ление на горива в Русия и 
Европа. Чистата печалба е 
достигнала 309 млрд. рубли 
(10.5 млрд. USD) в срав-
нение с 37.5 млрд. рубли 
година по-рано. Приходите 
са намалели до 580.5 млрд. 
рубли от 946 млрд. рубли 
година по-рано.

размяна на активи
За последното тримесечие 
компанията отчита едно-
кратна печалба от 105.5 
млрд. рубли в резултат 
на размяната на активи 
с E.ON. През октомври 
германската компания 
придоби дял в газово на-
ходище в Западен Сибир, 
а “Газпром” получи 49% 
от руската търговска ком-
пания E.ON Gerosgas. Зна-
чителният ръст на печал-
бата на годишна база се 
дължи и на факта, че през 
последното тримесечие 
на 2008 г. газовият гигант 
отчете загуби от курсови 
разлики.

Френските банки са 
най-уязвими от Гърция
Credit Agricole и 
Societe Generale са с 
най-големи експози-
ции

Credit Agricole и Societe 
Generale са най-уязвими от 
гръцката криза от всички 
трезори в Европа. Експози-
цията на френските банки 
е 78.8 млрд. USD от общо 
193.1 млрд. USD, дължими 
на европейските кредитни 
институции. Това показват 
данни на Банката за между-
народен сетълмент, цитира-
ни от Bloomberg. Франция е 
на второ място след герман-
ските трезори по експози-
ции в Португалия и Испа-
ния, както и най-големият 
държател на италиански 
дългови книжа.

Експозиции
Гръцката Emporiki Bank, ко-
ято е собственост на Credit 
Agricole, има 1.4 млн. кли-
ента и е отпуснала заеми на 
стойност 22.7 млрд. EUR. 
Основният риск за банка-
та в Гърция е свързан с 
евентуални лоши кредити, 
смятат анализатори. Credit 
Agricole има дял и в най-
голямата публична банка в 
Португалия Banco Espirito 
Santo, както и в испанската 
Bankinter. Тя е с най-голяма 
експозиция в гръцки дър-
жавни книжа. По данни на 
самата банка тя държи 850 
млн. EUR облигации, вклю-
чително 600 млн. EUR чрез 
Emporiki. 

Втората по пазарна стой-

ност френска банка Societe 
Generale притежава 54% 
от гръцката Geniki Bank, 
която има 4 млрд. EUR взе-
мания по аванси и кредити 
от клиенти. 

икономически  
рискове
Банките в Гърция са за-
страшени от влошаване на 
качеството на активите, на-
тиск върху рентабилността, 
спад в обема на заемите и 
ръст на загубите по кредити 
в резултат на свиването на 
икономиката. Geniki отчита 
годишни загуби от 2003 г. 
насам, а нетната загуба на 

Emporiki миналата година 
нарасна до 583 млн. EUR.
Рисковете за BNP Paribas, 
свързани с гръцките банки, 
са пренебрежимо малки, за-
яви главният изпълнителен 
директор на най-голямата 
френска банка по активи 
Бодуен Про. Парижката 
банка Natixis също отчита 
като незначителни риско-
вете си по отношение на 
гръцкия държавен дълг, 
както и малка експозиция 
в Португалия.

по-голямата  
опасност
Като цяло за банките по-

голям риск представляват 
Португалия и Испания, 
отколкото Гърция. Взе-
манията на европейските 
трезори от Португалия са 
на стойност 240.5 млрд. 
USD. 

От общата сума експо-
зицията на германските 
банки е 47.4 млрд. USD, а 
на френските - 44.9 млрд. 
USD. От Испания пък гер-
манските финансови инсти-
туции имат да прибират 238 
млрд. USD, а френските 
- 211.2 млрд. USD. Експо-
зициите на европейските 
банки в Испания са общо 
832.3 млрд. USD.

▶ Чрез Emporiki Bank френската Credit Agricole държи 600 млн. EUR гръцки държавни 
облигации от общо 850 млн. EUR

Бизнесът в чужбина 
повишава резултатите 
на Banco Santander
Испанската банка от-
чита 5.7% увеличение 
на печалбата

Испанската Banco Santander 
отчете 5.7% ръст на чис-
тата печалба за първото 
тримесечие на годината 
благодарение основно на 
бизнеса си в чужбина. Най-
голямата кредитна инсти-
туция в страната повиши 
финансовия си резултат до 
2.2 млрд. EUR спрямо 2.1 
млрд. EUR за същия период 
на миналата година.

Santander разчита основ-
но на бразилската си банка, 
както и на бизнеса си във 
Великобритания. Заради 
кризата в Испания търсе-
нето на кредити е намаляло, 
а лошите кредити са се 
увеличили.

принос
Нетните лихвени приходи 
на групата са се вдигнали 
с 18% до 7.1 млрд. EUR, а 
оперативните приходи са 
стигнали 6 млрд. EUR, кое-
то е увеличение с 14%. Бра-
зилското поделение отчита 
38% скок на печалбата до 
603 млн. EUR. Положител-
ният финансов резултат във 
Великобритания нараства 
със 17% до 480 млн. EUR. 
Поделението в САЩ излиза 
на печалба, след като за 
същия период на миналата 
година отбеляза 20 млн. 
EUR загуба. Към края на 
март то отчита 69 млн. EUR 
положителен резултат.

Финансов ресурс
Santander успешно си оси-

гурява необходимия й фи-
нансов ресурс. През пър-
вото тримесечие банката 
привлече 30 млрд. EUR 
депозити и пласира дъл-
гови емисии за 15 млрд. 
EUR. Със средствата ще 
покрие предстоящите пла-
щания на стойност 29 млрд. 
EUR по облигации с падеж 
през 2010 г., заяви главни-
ят изпълнителен директор 
Алфредо Саенс. Според 
председателя на банката 
Емилио Ботин Santander 
е пример за предимствата 
на географската диверси-
фикация.

Лоши кредити
Лошите кредити на банката 
са се покачили до 3.34% 
от целия портфейл спря-
мо 3.24% през декември 
и 2.49% преди година. В 
Испания несъбираемите 
заеми са достигнали 3.59% 
от 3.41% през декември и 
2.4% година по-рано.

 ▶ алфредо Саенс, главен 
изпълнителен директор

Снимки bloomberg

 ▶  Годината започна добре, каза главният изпълните-
лен директор Лакшми митал

1.07 млрд. USD резултат 
за последното тримесечие 
на 2009 г.

Търсенето  
се възстановява
Производството се е уве-
личило заради повишеното 
търсене най-вече от Китай 
и развиващите се страни. 
Това се дължи и на възста-
новяването на автомобилната 
индустрия. Годината започна 
добре, като търсенето нарас-
на на всички основни пазари, 
заяви главният изпълнителен 
директор Лакшми Митал. В 
Европа и САЩ обаче тази 
година компанията очаква 
20-25% по-слаби продажби 
от тези през 2008 г.

Скок на продажбите
Продажбите за периода 
януари - март са скочили 
с 23% до 18.6 млрд. UDS в 
сравнение с 15.1 млрд. USD 
година по-рано. Печалба-
та преди лихви, данъци и 
амортизации е 1.89 млрд. 
USD за първите три месеца 
на годината. За второто три-
месечие компанията очаква 
резултат между 2.8 и 3.2 
млрд. USD.

 ▶ Компанията е спечелила 105.5 млрд. рубли от размяната на активи с  E.ON
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 30.04.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

N/A 13.3196 12.2801 8.7613 
318.0480 N/A 12.2379 8.7312 
319.6327 13.2079 N/A 8.6882 
319.6327 13.2079 12.1776 N/A
 
  

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВсТРАЛийсКи ДОЛАР AUD 1 1,37040 0,00679
БРАзиЛсКи РЕАЛ BRL 10 8,48737 0,09613
КАНАДсКи ДОЛАР CAD 1 1,47143 0,01207
ШВЕйЦАРсКи фРАНК CHF 1 1,36314 -0,00066
КиТАйсКи РЕНМиНБи юАН CNY 10 2,16152 -0,00198
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,65791 0,00899
ДАТсКА КРОНА DKK 10 2,62806 0,00007
ЕсТОНсКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРиТАНсКА ЛиРА GBP 1 2,25365 0,00763
ХОНКОНгсКи ДОЛАР HKD 10 1,90004 -0,00098
ХЪРВАТсКА КуНА HRK 10 2,69919 0,00187
уНгАРсКи фОРиНТ HUF 1000 7,29026 0,04376
иНДОНЕзийсКА РуПиЯ IDR 10000 1,63691 0,00425
иНДийсКА РуПиЯ INR 100 3,31446 0,00689
исЛАНДсКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНсКА йЕНА JPY 100 1,56767 -0,00353
южНОКОРЕйсКи ВОН KRW 1000 1,32348 0,00364
ЛиТОВсКи ЛиТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВийсКи ЛАТ LVL 1 2,76208 -0,00039
МЕКсиКАНсКО ПЕсО MXN 10 1,20247 0,00466
МАЛАйзийсКи РиНгиТ MYR 10 4,62153 0,03210
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,49373 0,01014
НОВОзЕЛАНДсКи ДОЛАР NZD 1 1,06649 0,00785
фиЛиПиНсКО ПЕсО PHP 100 3,30455 0,00847
ПОЛсКА зЛОТА PLN 10 4,99535 0,02058
НОВА РуМЪНсКА ЛЕЯ RON 10 4,72765 0,00000
РусКА РуБЛА RUB 100 5,04630 0,00816
ШВЕДсКА КРОНА SEK 10 2,03167 -0,00019
сиНгАПуРсКи ДОЛАР SGD 1 1,07789 0,00314
ТАйЛАНДсКи БАТ THB 100 4,57002 0,00470
НОВА ТуРсКА ЛиРА TRY 10 9,94170 0,09361
ЩАТсКи ДОЛАР USD 1 1,47543 -0,00123
южНОАфРиКАНсКи РАНД ZAR 10 2,00401 0,02657
зЛАТО (1 ТРОй уНЦиЯ) XAU 1 1728,34000 -1,17000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 30.04.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
унгарски форинт HUF 1000 7,2710
индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
сингапурски долар SGD 10 1,9333
словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППзМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.04.2010.

▶ Котировки на взаимните фондове
фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОи     Доходност и Риск  
       От началото   стандартно за последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
Дф Аврора Кепитъл югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
Дф Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

Дф Астра Кеш
Дф Астра Баланс
Дф Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
Дф БенчМарк фонд-1 Акции и Облигации
иД БенчМарк фонд-2 Акции
Дф БенчМарк фонд-3 сектор Недвижими имоти
Дф БенчМарк фонд-4 Енергетика
Дф БенчМарк фонд-5 ЦиЕ
БенчМарк фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
Дф БКМ Балансиран Капитал
Дф Европа
Дф Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
Дф Варчев високодоходен фонд
Дф Варчев Балансиран фонд
ДсК управление на активи АД 
Дф ДсК стандарт
Дф ДсК Баланс
Дф ДсК Растеж
Дф ДсК имоти
Дф „ДсК Евро Актив”
Елана фонд Мениджмънт АД 
Дф Елана Балансиран Евро фонд
Дф Елана Балансиран Доларов фонд
иД Елана Високодоходен фонд
Дф Елана фонд Паричен Пазар
Дф Елана Долар фонд
Дф Еврофонд

златен Лев Капитал АД 
иД златен лев 

Дф златен лев индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

иД Капман Капитал
Дф Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
иД Адванс инвест
Дф Адванс източна Европа
Адванс IPО фонд 
КД инвестмънтс ЕАД
Дф КД Облигации България
иД КД Пеликан
Дф КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран фонд
КТБ фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
Дф ОББ Платинум Облигации
иД ОББ Балансиран фонд
Дф ОББ Премиум Акции
Дф ОББ Патримониум земя
Оверон финанс АД
Дф Оверон ПРЕсТО
ПфБК Асет Мениджмънт АД 

Дф ПиБ- Авангард
Дф ПиБ- Класик
Дф ПиБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран фонд
Райфайзен (България) фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов фонд
Райфайзен (България) фонд защитена инвестиция в Евро

свободен период от 19.01.2010 до 28.01.2010
Лимитиран период” от 29.01.2010 до 28.04.2010

сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд сентинел - Рапид
Договорен фонд сентинел - Принсипал

стандарт Асет Мениджмънт АД
Дф стандарт инв. Балансиран фонд
Дф стандарт инв. Високодоходен фонд
Дф стандарт инв. Международен фонд
Дф стандарт инв. Консервативен фонд
статус Капитал АД  

статус Нови Акции
статус финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
иД Ти Би Ай Евробонд
Дф Ти Би Ай Комфорт
Дф Ти Би Ай Хармония
Дф Ти Би Ай Динамик
Дф Ти Би Ай съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ гарант
юг Маркет фонд Мениджмънт АД 
Дф юг Маркет Максимум
Дф юг Маркет Оптимум

източник: БАуД (www.baud.bg) 

балансиран 4.9970 5.0220 5.1969  4.9970 4.8971   -2.96% 11.19% -11.91% -28.56% 21.01.2008
фонд в акции 6.6966 6.7301 6.9645  6.6966 6.5627   -5.46% 13.70% -2.50% -17.71% 23.01.2008
високодоходен 10.1001 10.2516 10.5041  0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.4191    2.4191    -2.94% 27.27% 5.45% -57.73% 12.11.2007
балансиран 2.8430    2.8430    -4.42% 23.60% 0.37% -51.51% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв                                                      до 6 месеца                                         над 6 месеца     
паричен пазар 10.9943  10.9888  10.9723 10.9833 10.9833 10.9888 2.30% 0.13% 6.73% 6.25% 06.10.2008
балансиран 10.7786  10.7250  10.6178 10.6714  0.0000 0.14% 4.47% 8.54% 4.67% 06.10.2008
фонд в акции 10.1405  10.0900  9.9387 9.9891  0.0000 -1.85% 7.19% 8.71% 0.59% 06.10.2008
             
балансиран 13.5391    13.4050    -0.12% 6.49% 9.47% 6.92% 14.12.2005
фонд в акции 8.4281    8.3447    -0.38% 13.04% 5.29% -3.65% 01.03.2006
балансиран 5.4878    5.4335    -7.17% 9.60% -3.62% -14.67% 21.06.2006
фонд в акции 8.2901    8.0486    1.62% 14.00% 15.30% -9.26% 05.02.2008
фонд в акции 11.3562    11.0254    7.44% 9.41% 15.25% 4.47% 05.02.2008
паричен пазар 11.6675    11.6675    2.85% 0.21% 8.99% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 82.7077    82.4182  82.7077  -0.27% 2.86% 8.14% -5.03% 20.11.2006
фонд в акции 50.3099    50.0584  50.3099  -3.06% 1.82% 0.27% -14.45% 20.11.2006
фонд в акции 74.2117    73.8406  74.2117  7.65% 4.94% 22.38% -10.03% 03.10.2007
            
фонд в акции 103.8856    102.3390    0.44% 2.10% 2.55% 0.95% 04.01.2007
балансиран 83.7925    82.5449    0.42% 0.83% 0.02% -6.50% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.27860    1.27604    2.29% 0.81% 6.27% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.08205    1.07557    0.25% 5.78% 7.21% 1.73% 01.12.2005
фонд в акции 0.78082    0.76922    -0.11% 13.33% 15.40% -5.99% 01.03.2006
фонд в акции 0.72926    0.72490    -0.64% 1.93% 2.35% -13.79% 07.03.2008
ниско рисков 1.03781    1.03470    1.17% N/A N/A N/A 07.05.2009

балансиран 103.6390    102.6078    0.38% 9.05% 10.26% 0.70% 07.12.2005
балансиран 109.6728    108.5815    -0.55% 8.16% 5.88% 2.13% 06.03.2006
фонд в акции 91.0819    89.7258    0.55% 13.63% 16.75% -0.54% 20.06.2005
паричен пазар 118.2327    118.2327    2.92% 0.63% 6.23% 6.93% 31.10.2007
ниско рисков 92.6165    92.2464    2.59% 2.99% -6.23% -3.42% 01.02.2008
ниско рисков 104.0571  103.9531  103.6412  103.9531  1.50% N/A N/A 4.78% 01.07.2009

балансиран 4.8724     4.8432     -0.92% 9.36% 10.70%*** 5.22% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0143  1.0093  1.0068   1.0018     -4.68% N/A N/A*** 0.47% 01.06.2009
             

балансиран 18.3989     18.2705     -1.77% 8.66% 2.60% 11.58% 28.09.2004
фонд в акции 11.7580    11.5946     -3.66% 12.35% 1.36% 3.68% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3462     1.3263     3.90% 12.37% 24.84% 3.99% 10.05.2004
фонд в акции 0.8520     0.8394    22.11% 17.65% 60.34% -4.79% 04.10.2006
фонд в акции 0.9817     0.9672    11.96% 16.39% 14.68% -1.36% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 128.8529  128.6603  128.4035    1.94% 3.38% 5.20% 6.47% 04.05.2006
балансиран 14.8287  14.8287  14.6819    -1.46% 8.40% 2.01% 2.86% 17.12.2004
фонд в акции 0.7716  0.7641  0.7565    2.98% 15.31% 13.93% -6.76% 04.05.2006
             
балансиран 799.0768    793.0987    2.46% 6.63% 15.91% -10.29% 09.05.2008
фонд в акции 722.7771    717.3698    1.94% 8.11% 19.11% -14.15% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0553    11.0553    1.71% 2.37% 5.23% 2.39% 30.01.2006
балансиран 119.9417    119.9417    -0.06% 7.45% 8.50% 2.35% 30.01.2005
фонд в акции 6.9213    6.9213    -1.74% 16.12% 20.73% -8.30% 30.01.2006
фонд в акции 10.0310    10.0310    -0.38% 1.65% 0.50% 0.25% 30.01.2009
             
фонд в акции 9.3875    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5297  0.5271  0.5245    0.62% 6.82% 5.72% -23.10% 19.11.2007
балансиран 0.7492  0.7466  0.7440    0.36% 3.32% 4.80% -1129.00% 19.11.2007
ниско рисков 0.9806  0.9791  0.7760    1.68% 1.71% 6.58% -0.86% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2350  1.2332 1.2314    1.97% 0.44% 7.08% 5.22% 16.03.2006
консервативен 1.2595  1.2557 1.2519    2.76% 1.18% 8.22% 5.68% 16.03.2006
балансиран 0.8629  0.8595 0.8561    -0.75% 5.11% 2.41% -3.61% 16.03.2006
фонд в акции 0.6563  0.6530 0.6497    -2.74% 9.28% 2.74% -9.83% 16.03.2006
балансиран 0.7519  0.7489 0.7459    -1.49% 6.64% 1.23% -12.26% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0124  1.0124 0.9618    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1621   1.1621    1.43% 0.22% 4.04% 3.63% 15.11.2005
балансиран 1.0204    до 90 дни  над 90 дни  0.60% 3.49% 9.13% 0.22% 12.09.2005
     1.0051  1.0153      

балансиран 7.8639   7.8639    -4.27% 11.45% 15.60% -5.61% 01.03.2006
фонд в акции 6.7197   6.7197    -4.15% 14.74% 21.46% -9.10% 01.03.2006
фонд в акции 2.9490   2.9490    5.15% 14.08% -46.43% -32.83% 05.04.2007
консервативен 10.4026   10.4026    -0.25% 1.73% 2.28% 2.91% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.8055 0.8015 0.7996 0.7936                             0.7936                            0.7976  0.7777 9.37% 12.86% 20.04% -5.70% 22.05.2006
фонд в акции 0.4499 0.4477 0.7996 0.4433                             0.4433                            0.4455  0.4344 7.86% 22.04% 52.86% -23.79% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 316.9387    316.4633    1.56% 0.22% 4.91% 7.33% 17.11.2003
ниско рисков 13.1422    13.0765    1.32% 3.20% 8.22% 6.50% 27.12.2005
балансиран 12.0570    11.9364    0.21% 5.68% 10.93% 4.40% 27.12.2005
фонд в акции 8.6022    8.5162    -0.24% 10.46% 16.99% -3.24% 07.09.2005
балансиран 20.5416    20.5416    1.29% 3.33% 8.34% 1.05% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.5362    6.5035    -3.41% 11.28% 15.71% -13.60% 01.06.2007
балансиран 7.8754    7.8360    -3.28% 11.47% 17.15% -7.88% 01.06.2007
консервативен 11.1173    11.0896    2.24% 3.26% 8.94% 3.98% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1985    1.1745    -2.04% 6.15% 2.20% 5.14% 18.09.2006
балансиран 1.0485    1.0380    -0.47% 3.26% 3.13% 2.55% 10.06.2008

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
суров петрол NYMEX USD/б 84,08 86,65
Брент ICE USD/б 87,02 87,91
газьол ICE USD/т 727,25 731,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,38 4,5
Бензин 95 NYMEX USD/т 784 -
Нафта NYMEX USD/т 734 -

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7362 7414
Калай LME USD/т 17930 18500
Олово LME USD/т 2209,5 2253,5
Цинк LME USD/т 2296 2326
Алуминий LME USD/т 2167,5 2214
Никел LME USD/т 25590 25730
Алуминиева сплав LME USD/т 2010 2040

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
злато LME USD/тр.у. 1165,7 1166,1
сребро LME USD/тр.у. 18,15 18,19
Платина LME USD/тр.у. 1712 1715,5
Паладий LME USD/тр.у. 542 545
Родий LME USD/тр.у. 2850 2850

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 180,41
Царевица Yellow CBT USD/т 144,30
Ечемик Feed ASX USD/т 151,89
Памук No.2 NYBOT USD/т 1877,43
Какао  NYBOT USD/т 3205,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2957,45
соя No.2 ICE USD/т 365,59
захар White NYSE LIFFE USD/т 460,40

▶ Цени на благородни метали

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

▶ Спот цени на цветни метали

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

източник: Bloomberg

За	дата	29.04.2010	г.

Фон	до	ве,	уп	рав	ля	ва	ни	от		 Клас		 Валута	 Еми	си	он	на	стой	ност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дя	ло	ви	 	 (нет	на	стой	ност	на		 об	рат	но	из	ку	пу	ва	не
	 еди	ни	ци	 	 ак	ти	ви	те	на	еди	ни	ца		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	так	са	за	из	да	ва	не)	 ак	ти	ви	те	на	еди	ни	ца)

фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 иР* EUR 1097,37 1130,29

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “южен парк” (софия), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	29/04/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,224704 € 1,249198 € 1,218580
ОТП Международен фонд в акции - ю Би Ес 
фонд на фондовете € 0,913802 € 0,932078 € 0,909233

ОТП - Ди Ви Ес фонд на фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,839742 € 0,856537 € 0,835543

Цените са валидни за поръчки, подадени на 26/04/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НсАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НсАД. 

Цени	за	1	дял	за	30/04/2010
ДсК фонд Паричен Пазар 1.123237 лв. 1.123237 лв. 1.123237 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 30/04/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. информация може да се получи от Call Center на “Банка ДсК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

28.04.2010	г.

156,07 155,31 154,54 154,16 152,26 152,26   
11,62 11,57 11,51 11,48 11,34 11,34   
81,48 81,09 80,69 80,30 79,11 79,11   
100,39 99,91 99,42 98,93 97,47 97,47   
769,01 765,28 761,54 757,81 746,61 746,61   
166,61 165,82 165,03 164,23 158,68 158,68   
81,32 80,93 80,54 80,14 78,19 78,19   
159,63 158,86 158,09 157,33 153,49 153,49   
310,66 309,18 307,70 306,23 295,87 295,87   
187,07 186,18 185,29 184,40 178,16 178,16   
234,78 233,66 232,54 231,43 223,60 223,60   
87,62 87,21 86,79 86,37 83,45 83,45   
232,24 231,13 230,03 228,92 221,18 221,18   

до	14.30	ч.	на	28.04.2010	г.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	29.04.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината за последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0204	лв. 1.0051	лв. 1.0153	лв. 0.60% 9.13%

Сентинел	-	Рапид 1.1621	лв. 1.1621	лв. 1.43% 4.04%

за Дф „сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НсА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. за Дф „сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НсА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	28	април	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

9.2845	 9.1917	 1.80%	 -5.41%

28	и	29.04.2010	г.

1.27
▶ млн. лв. беше общият 
оборот на Българската 
фондова борса по време 
на вчерашната сесия

23.55
▶ от офертите на тър-
говската сесия вчера 
бяха подадени през сис-
темата COBOS
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Цената на 
петрола 
отбеляза 

ново повишение 
и по време на 
вчерашната сесия 
в Ню Йорк дос-
тигна 85.41 USD/б. 
Основната причина 
за това беше дола-
рът, който загуби 
0.14%

По време 
на борсова-
та сесия в 

четвъртък изме-
рителят добави 25 
пункта към стой-
ността си и по този 
начин се нареди до 
останалите амери-
кански индекси, 
които масово се 
оцветиха в зелено

Стока на деня

2.57
▶ процента се понижи висо-
котехнологичният индекс 
Nasdaq Composite и стигна 
2496.79 пункта

Цифра на деня

0.62
▶ процента спечели 
канадският долар по 
време на вчерашната 
сесия и достигна 1.0032 
USD/CAD

Запазването на основната лихва в 
САЩ качи доходността на облигациите
Цената на петгодишни-
те американски обли-
гации отчете понижение 
след решението на 
Федералния резерв да 
остави основната лихва 
в страната непроменена. 
Това от своя страна авто-
матично увеличи тяхната 
доходност. 

Федералният комитет 
по монетарна политика 
(FOMC), който заседава-
ше вчера, взе решение да 
запази основната лихва 
на сегашното рекордно 
ниско ниво от 0-0.25% 
за неопределено дълъг 
период. Според Гари 
Полак, главен брокер в 
Deutsche Bank, Фед ще 
задържи лихвата на тези 
ниски нива най-рано до 
края на четвъртото три-
месечие. На това мнение 
са и много от брокерите, 
търгуващи с основната 
лихва. Тяхното мнение 
остава, че промяната ще 
настъпи през декември, 
когато лихвата ще се 
покачи до 0.44%.

На последния проведен 
аукцион за тази седмица 
интересът към дълговите 
книжа е бил повече от 
голям. Министерството 
на финансите на САЩ 
е успяло да изтъргува 
държавни ценни книжа с 
матуритет през 2015 г. на 
стойност 42 млрд. USD 
при доходност 2.54%. 

На проведения търг 
брокерите са заявили 
желание да закупят 2.75 
пъти повече облигации 
от предложените на 
аукциона. Индиректните 
купувачи, сред които са 
чуждестранните цен-
трални банки, участвали 
в наддаването, са заели 
48.9% от общия брой, до-
като директните са били 
едва 11%. Съотношение-
то между тези две групи 
е достигнало  своеоб-
разен рекорд, невиждан 
през последните шест 
месеца. За сравнение до-
сега средното съотноше-
ние между индиректни и 
директни е било 44.3 към 
14%.

Доходността на 10-го-
дишните дългови книжа, 
се покачи с 8 базисни 
пункта до 3.77%. При 
двегодишните облигации 
повишението достигна 4 
базисни точки до 1.05%. 
При облигациите с падеж 
през 2017 г. доходността 
се покачи до 3.21%.

Доходността 
на 10-

годишните 
дългови книжа 
се покачи с 8 
базисни пункта до 
3.77%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Само два дни след срива на фондовата борса в СаЩ пазарът започна да се въз-
становява

Големият внос на Китай 
повиши цената на царевицата

На борсата 
в Чикаго 

фючърсите на 
царевицата за юли 
се повишиха с 0.82% 
и стигнаха 144.45 
USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Лошото време в североизточните части на Китай 
също се превърна в двигател на цената Снимки BloomBerg

Цената на царевицата 
отчете повишение за 
втори пореден ден. След 
като в сряда стойността й 
се повиши с 2.9%, вчера 
тенденцията се запази и 
към цената бяха добавени 
нови 3 USD. Основната 
причина за доброто пред-
ставяне станаха спекула-
циите, че Китай, който 
е вторият по големина 
консуматор на зърно в 
света, ще увеличи вноса 
си през тази година.

Според земеделското ми-
нистерство на САЩ вно-
сът, който досега азиат-
ската държава е направила 
от Америка, е стигнал 115 
хил. т. Това е най-голямо-
то количество, търгувано 
между двете държави от 
2001 г. насам. Очаква се до 
края на годината от САЩ 
да бъдат внесени още 100 
хил. т царевица.

В същото време прогно-
зата за реколтата през 
този сезон в Китай остава 
песимистична. Студеното 

Европейските индекси 
минаха на зелено
Поредицата пониже-
ния на кредитните 
рейтинги на страните от 
PIGS - Гърция, Порту-
галия и Испания, доведе 
до срив на европейските 
капиталови пазари в 
средата на тази седмица. 
По време на вчерашната 
сесия обаче станахме 
свидетели на възходящо 
движение на европей-
ските индекси, което се 
оказа по-скоро корекция, 
отколкото позитивни 
прогнози за икономиче-
ския растеж на Стария 
континент. 

На фона на шестме-
сечното дъно, което от-
четоха индексите DAX 
и CAC 40, ситуацията в 
САЩ продължава да се 
развива в обратна посо-
ка. Добрите финансови 
резултати на редица 
американски компании 
повишиха стойността на 
S&P 500 до 1200 пункта. 

Решението на Федерал-
ния резерв да запази ос-
новната лихва в САЩ на 
ниво 0.25% бе в унисон 
с пазарните очаквания 

иво Георгиев, 
“Елана Трейдинг”

Добрите 
финансови 

резултати на редица 
американски 
компании повишиха 
стойността на  
S&P 500 до  
1200 пункта

и не оказа значително 
влияние върху дола-
ра. Той от своя страна 
продължава да поскъпва 
спрямо еврото предвид 
негативното влияние, 
което оказват дълговите 
проблеми в eврозоната 
върху единната валута. 

Междувременно цените 
на основните суровини 
продължиха да се покач-
ват. Златото поскъпна до 
1172 USD/тр.у., докато 
един барел американ-
ски лек суров петрол се 
разменяше за 85 USD/б 
в началото на американ-
ската сесия вчера.

и влажно време, обхва-
нало североизточните 
райони на държавата, ще 
намали реколтата и ще за-
бави събирането й поне с 
10 дни. Понижението в съ-
браните количества заради 
лошото време ще стигне 
6.6%. Очаквано и данните 
за износа на Китай не са 
добри. За периода 2009-
2010 г. експортираните 
количества са били 155 
млн. т, докато за предход-
ния период износът е бил 

165.9 млн. т. 

На борсата в Чикаго фю-
чърсите на царевицата за 
юли се повишиха с 0.82% 
и стигнаха 144.45 USD/т. 
При пшеницата също 
беше отчетен значителен 
ръст, който стигна 0.61% 
до 193.29 USD/т. Пови-
шение, макар и по-малко, 
беше отчетено и при 
соята, която се търгуваше 
за 365.68 USD/т, което е 
повишение с 0.18%.

ПРОДАВА СЕ
ЛОгиСтичЕн цЕнтъР 

(складова база+офиси)
в гр. София – 

до Надлез Надежда
земя – 4800 м2;

сгради – РЗП 3200 м2

За справки: 02/ 836 75 43 
моб. 0889098299

Царевица
USD/т

100

120

140

160

180

29.04.1014.04.1029.03.10

147.82
+3.16%

Петрол
USD/б

50,0

62,5

75,0

87,5

100,0

29.04.1014.04.1029.03.10

85.33
+2.54%
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“Руен Холдинг” Ад, гр. Кюстендил, уведомява, че е публи-
кувал на 28.04.2010 година в Комисията за финансов надзор и 
“БФБ-София” АД Консолидирания годишен финансов отчет на дру-
жеството за 2009 година и Неконсолидирания финансов отчет за 
първо тримесечие на 2010 година. Желаещите могат да се запоз-
наят с отчетите в седалището на дружеството, гр.Кюстендил, 
ул. ”Оборище” 5, всеки работен ден от 9 до 17 часа.

о Б Я В А

„ Асеновград- Т а б а к ” А д  обявява публично оповестен 
конкурс за продажба на обект:  „Картела” в гр. Асеновград 
на минимална конкурсна цена от 347000 лв., без ддС. Кон-
курсната документация съдържа разяснения относно условията 
на конкурса и се закупува до 31.05.2010 г всеки работен ден от 9 
до 12 ч. срещу заплащане на 50 лв. с ДДС, платими в брой в касата 
на дружеството. При закупуването се представя документ за 
самоличност, а кандидатите юридически лица-и удостовере-
ние за актуално състояние, а в случаите на упълномощаване-и 
писмено пълномощно. оглед на обекта може да се извършва 
до 04.06.2010 г. след предварителна заявка и представяне на 
документ за закупена документация. депозитът за участие в 
конкурса е в размер на 34700 лв. и следва да е постъпил по сметка на 
дружеството на 04.06.2010 г. офертите за участие се подават 
в срок до 12 ч. на 07.06.2010 г. В случай, че в първоначалния срок 
не бъде закупена нито една конкурсна документация, желаещи 
могат да закупят документация в нов срок до 21.06.2010 г. 
допълнителна информация може да бъде получена на адрес: 
Асеновград, „Ал.Стамболийски” 22 и на телефон 0331 63187.

СъоБщение

Съветът на директорите на уд “КАпмАн АСеТ менидж-
мънТ” Ад, на основание чл.191, ал.4 от ЗППЦК, уведомява всички 
заинтересовани лица, че е представил в “Комисия за Финансов 
Надзор” и на“Българска Фондова Борса-София” АД, финансовите 
отчети за първо тримесечие на 2010г. на управляваните от него 
взаимни фондове – инвестиционно дружество “Капман Капитал” 
и договорен фонд “Капман Макс”.

Отчетите са на разположение на желаещите да се запозна-
ят с тях в седалището на управляващото дружество на адрес: 
гр.София, 1301, ул. Три Уши № 8. ет.6, всеки работен ден от 9.30 до 
16.30 ч., както и на интернет страница - www.capman.bg.

Покана за редовно Общо събрание (ОС) на акционерите 
на еКСпАТ имоТи АдСиЦ, насрочено за 04.06.2010 г.

Съветът на директорите на Експат Имоти АДСИЦ, гр. София, на основание 
чл. 223 от Търговския закон свиква редовно Общо събрание на акционерите на 
04.06.2010г. в 11:00ч. в седалището на дружеството в град София, което ще се про-
веде на адрес: ул. „Московска” № 43.

Свикването да се извърши по реда, предвиден в Устава.
Регистрацията на акционерите и техните пълномощници започва в деня на 

събранието в 10:00ч.
Извънредното общо събрание ще се проведе при следния дневен ред: 
1. Приемане на доклада на Съвета на директорите за дейността на дружество-

то през 2009г. проект за решение: ОС приема доклада на Съвета на директорите 
за дейността на Експат Имоти АДСИЦ за 2009г.

2. Приемане на годишния одитиран финансов отчет на дружеството за 2009г. 
проект за решение: ОС приема годишния одитиран финансов отчет на Експат 
Имоти АДСИЦ за 2009г.

3. Приемане на доклада на регистрирания одитор за резултатите от извърше-
ната проверка на годишния финансов отчет на дружеството за 2009г. проект за 
решение: ОС приема доклада на регистрирания одитор за резултатите от про-
верката на годишния финансов отчет на Експат Имоти АДСИЦ за 2009г.

4. Приемане на решение за освобождаване членовете на Съвета на директорите 
от отговорност за дейността им през 2009г. проект за решение: ОС освобожда-
ва членовете на Съвета на директорите от отговорност за дейността им през 
2009г.

5. Избор на регистриран одитор за проверка и заверка на годишния финансов 
отчет за 2010г. проект за решение: ОС избира одитор за проверка и заверка на 
годишния финансов отчет на Експат Имоти АДСИЦ за 2010г.

6. Промяна на адреса на управление. проект за решение: ОС променя адреса на 
управление на дружеството.

7. Приемане на нов устав. проект за решение: ОС приема нов устав
8. Разни.
 Притежателите на всички 2000000 акции се поканват да присъстват лично 

или чрез представители. Всяка акция дава право на един глас. Акционери с поне 
5% от капитала, притежавани повече от 3 месеца, могат да включат въпроси в 
дневния ред или да предложат други решения до 20.05.2010г. по реда на чл. 223а ТЗ. 
Акционерите имат право да поставят на ОС и въпроси извън дневния ред.

Материалите по дневния ред са на разположение на акционерите на адрес гр. София, 
ул. „Московска” № 43 от 9 до 16 ч. всеки работен ден и ще бъдат предоставени при 
поискване на лицата, които по закон представляват акционера или са негови пред-
ставители с изрични пълномощни. Копия от тях са предоставени на Комисията за 
финансов надзор и „Българска Фондова Борса – София” АД.

Имащи право да вземат участие в Общото събрание на акционерите са лицата, 
вписани в регистрите на „Централен депозитар” АД като акционери на Експат Имоти 
АДСИЦ към 14-ия ден преди датата на провеждането му. За участие в Общото събра-
ние на акционерите на Експат Имоти АДСИЦ, физическите лица, да се легитимират 
с документ за самоличност, а представителите на акционери – юридически лица и с 
удостоверение за актуално правно състояние. Пълномощниците освен посочените 
документи следва да представят и изрично писмено пълномощно за конкретното 
събрание, съответстващо на изискванията на чл. 116, ал. 1 от Закона за публичното 
предлагане на ценни книжа. Пълномощните да бъдат представени в седалището на 
Дружеството до 15:00 ч. на работния ден, предхождащ деня на ОС.

При липса на кворум на основание чл. 227 ТЗ и чл. 33 от Устава събранието ще се 
проведе на 18.06.2010г. в 11:00 ч. на същото място при същия дневен ред и ще бъде 
редовно, независимо от представения капитал.

о Б Я В А
министерство на отбраната със заповед № оХ- 204/09.04.2010г. обявява длъжности, които следва да 

се заемат чрез конкурс от лица, завършили граждански училища:
1. За офицери:

№ по
ред Наименование на длъжността, ВП №  на поделението и гарнизона

Бр
ой Военно 

звание
Изисквания за образование и 

квалификация
Ниво на достъп до 

класифицирана 
информация

1.
Старши фармацевт в сектор “Отчетно-планов” на отдел “Военна 
фармация” в Централна администрация на Военно-медицинска ака-
демия.

1 майор магистър- фармацевт Секретно

2. Началник на медицински пункт в поделение 22980-София на Медицин-
ски пунктове във Военномедицинска академия. 1 капитан магистър-лекар Секретно

3. Заместник-началник на медицински пункт в поделение 54800-София 
на Медицински пунктове във Военномедицинска академия. 1 капитан магистър-лекар Секретно

4. Началник на медицински пункт в поделение 46390-София на Медицин-
ски пунктове във Военномедицинска академия. 1 капитан магистър-лекар Секретно

5. Заместник-началник на медицински пункт в поделение 42600-Муса-
чево на Меди-цински пунктове във Военномедицинска академия. 1 капитан магистър-лекар Секретно

6. Началник на медицински пункт в поделение 52380-Враца на Медицин-
ски пунктове във Военномедицинска академия. 1 капитан магистър-лекар Секретно

7. Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 52380 - Враца в 
Медицински пунктове на Военномедицинска академия. 1 старши 

лейтенант магистър-лекар Секретно

8. Заместник-началник на медицински пункт в поделение 34340-Горна 
баня на Меди-цински пунктове във Военномедицинска академи. 1 капитан магистър-лекар Секретно

9. Началник на медицински пункт в поделение 34630-Доброславци на 
Меди-цински пунктове във Военномедицинска академия 1 капитан магистър-лекар Секретно

10.
Началник на медицински пункт в поделение 54680-Бургас на Меди-
цински пунктове във Военномедицинска академия към Многопро-
филна болница за активно лечение- Варна.

1 капитан магистър-лекар Секретно

11.
Началник на медицински пункт в поделение 54060-Шумен на Меди-
цински пунктове във Военномедицинска академия към Многопро-
филна болница за активно лечение- Варна.

1 капитан магистър-лекар Секретно

12.
Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 54060-Шумен на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

13.
Началник на медицински пункт в поделение 22840-Владиславово на 
Меди-цински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 капитан магистър-лекар Секретно

14.
Началник на медицински пункт в поделение 52860-Кичево на Меди-
цински пунктове във Военномедицинска академия към Многопро-
филна болница за активно лечение-Варна.

1 капитан магистър-лекар Секретно

15.
Началник на медицински пункт в поделение 22580-Варна на Медицин-
ски пунктове във Военномедицинска академия към Многопрофилна 
болница за активно лечение-Варна.

1 капитан
магистър-лекар и годност за 

парашутни скокове, и за неща-
тен водолаз

Секретно

16.
Дивизионен лекар в медицински пункт на поделение 36680-Варна на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 майор
магистър-лекар с медицинска 
специалност и годност за пла-

вателна служба
Секретно

17.
Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 38090-Варна на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Много-
профилна болница за активно лечение-Варна.

1 старши 
лейтенант

магистър-лекар и годност за пла-
вателна служба, и за нещатен 

водолаз
Секретно

18.
Началник на медицински пункт в поде-ление 44320-Варна на Медицин-
ски пунктове във Военномедицинска академия към Много-профилна 
болница за активно лечение-Варна.

1 капитан магистър-лекар Секретно

19.
Лекар на фрегата в поделение 22480- Бургас на Медицински пунктове 
във Военномедицинска академия към Много-профилна болница за 
активно лечение-Варна.

1 капитан магистър-лекар и годност за 
плавателна служба

Секретно NATO 
Secret

20.
Дивизионен лекар в медицински пункт на поделение 18360-Бургас на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 майор
магистър-лекар с медицинска 
специалност и годност за пла-

вателна служба
Секретно

21.
Дивизионен лекар в медицински пункт на поделение 34590-Бургас на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 майор
магистър-лекар с медицинска 
специалност и годност за пла-

вателна служба
Секретно

22.
Дивизионен лекар в медицински пункт на поделение 32920-Бургас на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 майор
магистър-лекар с медицинска 
специалност и годност за пла-

вателна служба
Секретно

23.
Заместник-началник на медицински пункт на поделение 24620-Сво-
бода на Медицински пунктове във Военномедицинска академия към 
Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 капитан магистър-лекар Секретно

24.
Началник на медицински пункт в поде-ление 36540-Асеновград на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 капитан магистър-лекар Секретно

25.
Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 24150-Стара За-
гора на Медицин-ски пунктове във Военномедицинска академия към 
Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

26.
Лекар ординатор в медицински пункт-Карлово на поделение 34750-
Карлово на Медицински пунктове във Военномедицинска академия 
към Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

27.
Лекар ординатор в медицински пункт-Казанлък на поделение 34750-
Карлово в Медицински пунктове на Военномедицинска академия към 
Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

28.
Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 32990-Пловдив на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старши 
лейтенант

магистър-лекар и годност за 
парашутни скокове Секретно

29.
Началник на медицински пункт в поде-ление 28330-Смолян на Меди-
цински пунк-тове във Военномедицинска академия към Мно-гопро-
филна болница за активно лечение-Пловдив.

1 капитан магистър-лекар Секретно

30.
Лекар ординатор в медицински пункт на поделение 32040-Крумово 
на Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Мно-
гопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

31.
Началник на медицински пункт в поделе-ние 32880-Ягодово на Меди-
цински пунктове във Военномедицинска академия към Много-про-
филна болница за активно лечение-Пловдив.

1 капитан магистър-лекар Секретно

32.
Началник на медицински пункт в поде-ление 54620-Трилистник на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 капитан магистър-лекар Секретно

33.
Лекар ординатор в Отделение “Обща хирургия 10 легла” на Стацио-
нарен блок в Многопрофилна болница за активно лечение-Плевен на 
Болници във Военномедицинска академия.

1 майор
магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Хирургия”
Секретно

34.
Лекар в медицински пункт на поделение 22160-Плевен на Медицински 
пунктове във Военномедицинска академия към Много-профилна бол-
ница за активно лечение-Плевен.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

35.
Лекар в медицински пункт на поделение 52590-Ямбол на Медицински 
пунктове във Военномедицинска академия към Много-профилна бол-
ница за активно лечение-Сливен.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

36.
Лекар в медицински пункт на поделение 22220-Сливен на Медицински 
пунктове във Военномедицинска академия към Много-профилна бол-
ница за активно лечение-Сливен.

1 старши 
лейтенант магистър-лекар Секретно

№ по
ред Наименование на длъжността, ВП №  на поделението и гарнизона

Бр
ой Военно 

звание
Изисквания за образование и 

квалификация
Ниво на достъп до 

класифицирана 
информация

37.
Началник на медицински пункт в поделение 36150-Стара Загора на 
Меди-цински пунктове във Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Сливен.

1 капитан магистър-лекар Секретно

38.

Завеждащ медицински кабинет в Медицинското модулно отделение 
за осигуряване на мисии и учения на сектор “Осигуряване на мисии и 
учения” в Подвижна полева болнична база за осигуряване на мисии и 
учения на Болнични бази във Военномедицински отряд за бързо реа-
гиране на Специализирани звена във Военномедицинска академия.

2

2

1

1

капитан

капитан

капитан

капитан

магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Хирургия”

магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Ортопедия и травматология”

магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Инфекциозни болести”

магистър-лекар и придобита 
ме-дицинска спе-циалност по 

“Ен-докринология”
Секретно

39.

Психолог в медицинско отделение на  меди-цински модул за осигуря-
ване на мисии и учения на сектор “Осигуряване на мисии и учения” 
в Подвижна полева болнична база за осигуряване на мисии и учения 
на Болнични бази във Военномедицински отряд за бързо реагиране на 
Специализирани звена във Военномедицинска академия.

1 капитан магистър - психолог Секретно

40.
Лекар ординатор в Отделение тежка травма на Сектор “Комбини-
рана травма” във Филиал на ВМОБР в МБАЛ-Пловдив на Филиали на 
ВМОБР във Военно-едицински отряд за бързо реагиране на Специали-
зирани звена във Военномедицинска академия.

1 майор
магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Хирургия”
Секретно

41.
Лекар ординатор в Отделение тежка травма на Сектор “Комби-
нирана травма” във Филиал на ВМОБР в МБАЛ-Варна на Филиали на 
ВМОБР във Военномедицински отряд за бързо реагиране на Специ-
ализирани звена във Военномедицинска академия.

1 майор
магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 

“Хирургия”
Секретно

42.
Лекар - борден в Секция “Авиомедицински екипажи” на Сектор “Ави-
омедицинска евакуация” в Научноприложен център по военномеди-
цинска експертиза, авиационна и морска медицина на Специализира-
ни звена във Военномедицинска академия.

3 майор
магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по  

„Анестезиология и реанимация” с 
годност за летателна служба

Секретно NATO 
Secret

43. Психолог в Център по психично здраве и превенция в Специализирани 
звена на Военномедицинска академия. 1 капитан

магистър- психолог и STANAG 
6001 по английски език с ниво 

2-2-2-2
Секретно NATO 

Secret

44.
Лекар ординатор в Отделение “Преван-тивна медицина”-Плевен на 
Научно-приложен център по военна епидеми-ология и хигиена в Спе-
циализирани звена във Военномедицинска академия.

1 майор
магистър-лекар и придобита 
медицинска специалност по 
“Паразитология”

Секретно

2.  За сержанти:

№ по
ред наименование на длъжността,   Вп №  на поделението и гарнизона

Бр
ой Военно 

звание
изисквания за образование и 

квалификация
ниво на достъп до 

класифицирана 
информация

1. Медицинска сестра в поделение 34610-София на Медицински пунктове 
във Военномедицинска академия. 1 старши 

сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

2. Медицинска сестра в поделение 36450-София на Медицински пунктове 
във Военномедицинска академия. 1 старши 

сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

3. Медицинска сестра в поделение 26050-София на Медицински пунктове 
във Военномедицинска академия. 1 старши 

сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

4. Медицинска сестра в медицински пункт на поделение 42600-Мусачево на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия. 1 старши 

сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

5.
Медицинска сестра в Предавателен радиовъзел на поделение 26800-Ва-
рна в Медицински пунктове на Военномедицинска академия към Многоп-
рофилна болница за активно лечение-Варна.

1 старши 
сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

6.
Старша медицинска сестра в медицински пункт на поделение 24490-Асе-
новград на Медицински пунктове във Военномедицинска академия към 
Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старшина „бакалавър по професионално 
управление на здравни грижи” Поверително

7.
Старша медицинска сестра в медицински пункт на поделение 24150-Ста-
ра Загора на Медицински пунктове във Военномедицинска академия към 
Многопрофилна болница за активно лечение-Пловдив.

1 старшина „бакалавър по професионално 
управление на здравни грижи” Поверително

8.
Медицинска сестра в медицински пункт на поделение 32040-Крумово на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многопро-
филна болница за активно лечение- Пловдив.

1 старши 
сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително

9.
Медицинска сестра в медицински пункт на поделение 22160-Плевен на 
Медицински пунктове във Военномедицинска академия към Многопро-
филна болница за активно лечение-Плевен

1 старши 
сержант “професионален бакалавър по .....” Поверително
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Медицинска сестра-борден в Аероевакуационно отделение на Сектор 
“Подвижен диагностично-лечебен комплекс” на Подвижна полева болнич-
на база за осигуряване при кризисни ситуации от невоенен характер и бе-
жански лагери в Болнични бази на във Военномедицински отряд за бързо 
реагиране на Специализирани звена във Военномедицинска академия.

1 старши 
сержант

“професионален бакалавър по .....” и 
годност за летателна служба Поверително

11.
Старши специалист в Секция “Поддръжка на транспортно и авиоеваку-
ационно оборудване” на Сектор “Авиомедицинска евакуация” в Научно-
приложен център по военномедицинска експертиза, авиационна и морска 
медицина” на Специализирани звена във Военномедицинска академия.

1 старшина 

“Средно профе-сионално образо-ва-
ние” и специ-ализация като техник 

на елек-трически маши-ни и апарати 
или техник на меди-цинска техника 
удостоверени с документ; да прите-
жава сви-детелство за уп-равление 

на МПС категория 
“В” или “С”

Секретно

3. Кандидатите е необходимо да отговарят на изискванията на чл. 141,   ал. 1, т. 1-9 от Закона за отбраната и въоръжените сили на Република 
България.

4. Гражданските лица, които кандидатстват за конкурсните длъжности да подадат заявление до началника на Военномедицинска академия, 
с приложени към него:

- автобиография;
- копие от документ за самоличност;
- копие от диплома за завършено образование;
- документ за трудов стаж (ако има такъв);
- лична амбулаторна карта;
- експертно решение за годност за военна служба, издадено от Централната военномедицинска комисия към Военномедицинската акаде-

мия;
- свидетелство за съдимост;
- декларация за наличие на обстоятелства по чл. 141, ал. 1, т. 4-7 от Закона за отбраната и въоръжените сили на Република България;
- декларация за липсата на обстоятелствата по чл. 188 и чл.188а от Закона за отбраната и въоръжените сили на Република България;
- декларация, че желаят да бъдат приети на военна служба с по-ниско военно звание от притежаваното от тях в резерва (ако имат такова);
- удостоверение от Военното окръжие, където се водят на отчет по резерва, от което да е видно основанието за освобождаване от кадрова 

военна служба;
- удостоверение от регионалния център за психично здраве (психо-диспансер);
- копие от военноотчетната книжка;
- документи съгласно чл. 147, ал. 1 от Правилника за прилагане на закона за защита на класифицираната информация за проучване за надежд-

ност на кандидата;
- други документи съобразно изискванията на конкурса.

Конкурсът ще се проведе в сградата на Военномедицинска академия след издаване на Разрешение за достъп до класифицирана информация на 
допуснатите до участие в конкурса кандидати от Държавната агенция „Национална сигурност”.

Документите за участие в конкурса да се подават на адрес гр. София, 1606 бул. “Г. Софийски” № 3, Военномедицинска академия в Явно деловод-
ство, II ет. тел. 02/9225527 в срок от 2 /два/ месеца от дата на обявяване на конкурса във в. „Пари”. За справки тел. 02/9225708 и 02/9225294.

За допълнителна информация  и заявки: 
тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bgЦена за публикация: 

0.66 лв./колон мм/ без ДДС



Сещате ли се за предаване
то Mythbusters по Discovery 
Channel, в което двама бив
ши специалисти в областта 
на киноефектите проверяват 
истинността на митове и 
легенди от градския фолк
лор? Доскоро в продукция
та дейно участие взимаше 
една “кукла” на име Бъстър, 
каквато автомобилните ком
пании използват при краш 
тестовете на новите си моде
ли. За няколко сезона телеви
зионна слава горкият Бъстър 
беше подложен на какви ли 
не мъчения. 
Малко или много подобна 
съдба има почти 
всяка прода
дена Dacia. 
С в и к 
нали 

сме да приемаме моделите 
на румънската компания ка
то изкусител номер едно за 
всеки, който оглежда пазара 
за нов служебен автомобил. 
А всички знаем как се карат 
такситата и служебните “ба
ничарки”.

Промяна 
Dacia иска да промени това 
статукво със серия нови мо
дели, последният от които по 
ирония на съдбата се казва 
Duster. До голяма степен той 
ще ви накара да забравите 
всичко, което доскоро сте 
асоциирали с марката Dacia. 

Силното си присъствие 
Duster дължи на 

м у с к у 

лестите калници, големия 
пътен просвет и достойните 
за далеч поскъпи офроуд 
возила ъгли на атака отпред 
и отзад. Действително Duster 
не може да се похвали с 
особено красив външен вид, 
но за разлика от други мо
дели има недодялано, но 
характерно излъчване, което 
особено му отива. 

Дългата ръка на 
Renault
Строгият родителски кон
трол на Renault се забелязва 
в интериора на Dacia Duster, 
който като качество на из
пълнението е на светлин
ни години от първообраза 
Logan. Коженият волан, кли
матикът, удобните седалки 
и MP3 плейерът отдавна 

не са табу за Dacia. Прос
транство има предостатъчно 
както за четирима възрастни 
и едно дете, така и за доста 
багаж. С базовата си цена от 
19 990 лв. Dacia Duster не 
оставя място за нескромни 
претенции за покачествени 
материали, повече внимание 
към детайла и допълнителни 
настройки на седалката на 
шофьора.

Dacia Duster страда от раз
двоение на личността и не 
би трябвало да бъде друго
яче. Откритата позиция, че 
моделът е разработен според 
указанията на Renault, може 
да повлияе само положител
но на продажбите. Освен де
тайлите в интериора и двига
телят също крещи Renault. 
Едва ли някой друг път ще ви 

се случи да 

отворите предния капак на 
автомобил и да забележите, 
че двигателят му е обозначен 
с логото на друга компания.

Двигатели
На разположение са три мо
тора  един бензинов и два 
турбодизела. Интересното в 
случая е, че найслабият от 
тях (1.5 dCi 85 к.с.) се явя
ва и найлогичният избор. 
Ако се спрете на него, ще 
запазите ниската цена и ще 
получите в замяна достойно 
представяне. С въртящия си 
момент от 200 Нм (52 Нм 
повече от базовия 1.6 бензин, 
105 к.с.) турбодизеловият 
агрегат позволява безпро
блемни изпреварвания, но 
само в случай, че се адапти
рате към работата на 5ско
ростната механична тран
смисия. Мощността 

се разгръща 
в кратък оборотен 

диапазон, ко
ето налага 

Dacia Duster представи ново определение за офроудър
Краят на предразсъдъците

АвтоПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Двигател четирицилиндров турбодизел
Работен обем 1461 см3
Мощност 85 кс (63 kW)
Въртящ момент 200 Нм/1900 об/мин
Тегло 1180 кг
Трансмисия 5-степенна механична
Максимална скорост 155 км/ч
Ускорение 0-100 км/ч 13,9 сек
Среден разход на 100 км 5.1 л
Емисии CO2/km 135 г
Цена 26 390 лева

Dacia Duster 4x2

Журналист:

Драгомир Попов

Нова 6-степенна 
трансмисия   
Механична. Предлага 
се само за Duster 4x4 и 
разполага с къса първа 
предавка, подходяща 
за движение при нера
вен терен или стръмен 
наклон

Системата 
4х4   
М  Три режима на 
работа (Auto, Lock и 
2WD). Разпределени
ето на мощността се 
извършва от електро
магнетичен конвертор, 
доставян от Nissan

често препускане през пре
давките.

Двойното задвижване при 
Duster се предлага срещу 
доплащане за базовия мо
тор и за помощния от два
та дизела 1.5 dCi 110 к.с. 
Замислете се, ако нямате 
високопланинска вила или 
не сте запален билкар, който 
мрази да ходи, защо ви е 
притрябвало да доплащате 
за 4х4. Напълно достатъчно 
е, че Duster предлага въз
можност за преодоляване 
на невулканични кратери, 
високи градски бордюри и 
паднали по средата на плат
ното парчета скала. 

Dacia Duster не очаква мно
го от вас, не очаквайте много 
и вие. Въпреки това френско
румънският кросоувър се 
справя чудесно с възложени
те му задачи и не се страхува 
от предизвикателства. Ако ви 
се иска да гледате останалите 
от високо и да не се притес
нявате, че следващата дупка 
ще бъде фатална, доверете 
се на Duster. Не го бъркайте 
обаче с изтерзаното чучело 

Бъстър и проявете необ
ходимото уважение, 

защото той го за
служава.  



Задълбочава се междуфир-
мената задлъжнялост. С на-
стъпването на летния сезон 
търговци и производители 
на стоки за туризма ще 
поемат глътка въздух, но 
едва ли ще компенсират 
загубите, натрупвани ця-
ла година. Плащанията се 
отлагат с месеци, това ни 
лишава от оборотни пари и 
снижава нормата на печал-
ба, коментира директорът 
на “Пластмасови изделия” 
АД Костадин Чолаков. 
Според него така се стиму-
лира и сивата икономика 
- все повече малки фирми 
искат да получат опаковки 
за продукцията си без фак-
тури или на занижени цени, 
което дружеството не може 
да си позволи дори само 
заради вносната суровина, 
която ползва за продуктите 
си. Сега предприятието ра-

боти с 50% от капацитета 
си, а негови контрагенти му 
дължат 592 хил. лв. 

Мерки
Някои от фирмите успяват 
да разсрочат кредитите си, 
но мениджърите им са на-
ясно, че това не може да 
продължава до безкрайност. 
Много от тях работят с на-
малени обеми и състав. Съ-
кращения обмисля и един 
от големите производители 
в страната “Промет Стийл” 
АД в Дебелт и вероятно 
след месец към бюрата по 
труда ще се отправят 280 
металурзи.

Безработица 
Въпреки обявените ва-
кантни места в туризма 
безработицата в областта 
продължава да расте. Са-
мо в Бургас през миналия 

месец са се регистрирали 
нови 1100 безработни. За 
770 свободни работни мес-
та в туризма сега се борят 
2000 души. 

Най-трудно се справят 
общините от вътрешността. 
В Средец например след 
срива на строителството по 
курортите, застоя в селско-
то стопанство, прекратява-
нето на активните социал-
ни мерки и при недоброто 
еврофинансиране по ин-
фраструктурните проекти 
през последните 7 месеца 
безработицата е нараснала 
повече от 2 пъти и вече 
достига 13%. Населението 
тук вече трудно оцелява. 
Устремно се увеличава 
и дребната престъпност 
- хората крадат от глад, 
обобщава кметът на Средец 
Тодор Пройков.   

Евгения Джорджева

Регионално 
приложение

клуБ
прЕДприЕМач

30 май 2010
Бургас

Редактор:
Евгения Джорджева
edjordjeva@pari.bg
tel. 0884 987 487

Закон спира развитието на 
частните пристанища

Фирмите
всепо-силно
задлъжняват
помеждуси

Реклама:
ангелина Тодорова
atodorova@pari.bg
tel. 4395 847

Безработицата нараства, за 770 
места се борят 2000 души

 ▶От безработните, които ще се отправят към бюрата по труда след месец, 
най-много ще са металурзите
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Разпродават компании 
заради крупни дългове 
Малки и средни пред-
приятия са на щанда, 
но купувачи няма 
Бургас загубва облика си на 
голям промишлен център. 
Броят на произвежданите 
стоки непрекъснато нама-
лява. Нараства единствено 
бройката на работещи до-
преди година предприятия, 
обявени за продажба заради 
неизплатени задължения.

Поело първата ударна 
вълна на кризата, строител-
ството повлича след себе си 
подизпълнители и фирми, 
осигуряващи тила му. След 
като поръчките за арматур-
но желязо паднаха с над 
50%, на щанда за разпро-
дажби се появиха водещи в 
бранша фирми, като “Босна 

МТ”. Дружеството, което 
произвежда и строителни 
материали, и извършва раз-
лични строителни услуги, 
е натрупало задължения и 
очак ва да получи за акти-
вите си 734 400 лв.  

В списъците на съдебните 
изпълнители са и предпри-
ятия от мащабите на “Ме-
тални изделия”. Въпреки 
апетитите на мощни чуж-
дестранни компании към 
парцела от близо 80 дка 
на проведените първи два 
търга не се намери купу-
вач. Обявен в началото за 
продажба срещу  30 млн. 
лв., на третия търг заводът 
излиза на пазара с цена от 
16.8 млн. лв.

Купувачи очакват и кла-
ницата “Кастро”, шиваш-
ката ЕТ “Ива - Ивелина 
Стоянова”, разпродават се 
множество промишлени по-
мещения, стопански сгради 
и складове. Фалирали са 
30% от рекламните студиа 
в региона.

За да защити интересите 
им, най-голямата бран-
шова организация Нацио-
налната асоциация на 
зърнопроизводителите 
(НАЗ) инициира редица 
законови промени. Не 
се съгласи с други, които 
благоприятстват един-
ствено развитието на 
търговията и превръщат 
във вятърни полета и 
голф игрища плодород-
ната земеделска земя. 
Според зам.-председа-
теля на НАЗ инж. Нико-
лай Киров земеделците 
срещат разбиране в из-
пълнителната власт, но 
законодателното заба-
вяне на реформите е в 
тяхна вреда.

Инициативи
НАЗ се обяви против 
приемането на Закона 
за комасация на земе-
делската земя и по-
търси естествения път 
за окрупняването й. 
По нейна инициатива 
е внесен законопроект 
за изменение на Закона 
за собствеността на зе-
меделските земи, който 
връща правилото при 
продажба на земеделска 
земя тя първо да бъде 
предлагана на ползва-
теля й. Направено е и 
предложение за промяна 

в проектозакона за опаз-
ването на земеделските 
земи, който да не позво-
лява смяна на предназ-
начението на земята от 1 
до 6 категория, за да не 
продължава разпокъсва-
нето на обработваемите 
площи с ветроенергийни 
паркове. НАЗ предлага 
в този закон да има и 
допълнителен член, за-
браняващ отглеждането 
на ГМО в земите от 1 до 
10 категория. Пожела и 
в Закона за посевен и 
посадъчен материал да 
е регламентирано опаз-
ването на България от 
ГМО, но се опасява, че 
икономическите интере-
си надделяват. От Закона 
за посевен и посадъчен 
материал  зависи селек-
цията на българското 
зърно. Промените, които 
се предвиждат в него, 
слагат край на българ-
ските сортове пшеница 
и на държавния контрол 
при окачествяването на 
зърното. Неудовлетво-
рителен е и проектът на 

Закона за съхранение 
на зърното, предвиждащ 
такса за всеки тон про-
дадено зърно. За да се 
уредят всички законови 
проблеми, НАЗ ще насто-
ява да се вземе полити-
ческо решение по Закона 
за браншовите органи-
зации, който трябва да 
удовлетворява всички 
браншови организации.

История
Националната асоциация 
на зърнопроизводители-
те e неправителствена 
отраслова организация 
с нестопанска цел на 
зърнопроизводителите 
в Република България. 
Учредена е на 17 но-
ември 2006 г. от реги-
онални организации 
(сдружения) на зърно-
производители от всички 
области на България с 
цел представителство и 
защита на общите ико-
номически интереси на 
нейните членове, под-
помагане и насърчаване 
развитието на бизнеса 
им и на отрасъла като 
цяло. Членството в НАЗ 
е доброволно. В асоци-
ацията не могат да чле-
нуват физически лица, 
политически партии и 
движения, както и рели-
гиозни организации.

Земеделците очакват
сигурност за бизнеса си
От реформата в българското земеделие земеделците
очакват по-голяма сигурност за бизнеса си
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Туризмът за пореден път 
доказва, че има собстве-
но развитие. Все още е в 
сила максимата, залегна-
ла в учебниците от 1848 
г., според която кривата 
му променя посоката си 
през 5 години. За българ-
ските курорти миналата 

година беше дъното, сега 
започва поредният 5-го-
дишен възход. Въпреки 
минусите, българският 
туристически продукт е 
добър, а базата е най-но-
вата сред конкурентните 
в обсулжвания сегмент 
на пазара. Подобрява се 

и качеството на услуги-
те, вече превес започва 
да има мнението на 
професионалистите, а не 
на родните в хотелите.
Това дава основание на 
бранша да очаква ръст в 
туристопотока през този 
сезон.

Бранш
Туризмът навлиза в 5-годишeн възход 1.7

▶ млн. летовници очак-
ва да обслужи Летище 
Бургас през този сезон. 
Толкова бяха обслужени 
и през миналата година, 
когато летището отбе-
ляза 12% спад в пътнико-
потока

Слънчев бряг пак стартира сезона „на тъмно”
През май сменят ръ-
ководството на ком-
плекса и решават за 
продажбата на инфа-
структурата му

И тази година най-големи-
ят ни морски курорт ще 
стартира сезона без яснота 
за управлението и стопа-
нисването на инфраструк-
турата. За 4 май е насро-
чено извънредното общо 
събрание на акционерите 
на “Слънчев бряг” АД, на 
което се очакват промени в 
управлението. 

През май ще се изготвя 
и актуализирана пазарна 
оценка на инфраструкту-
рата, за да бъде по-къс-
но продадена на община 
Несебър. Това реши ра-
ботната група, назначена 
от областния управител 

на Бургас. Така ще бъдат 
удовлетворени исканията 
на собствениците да не 
заплащат два пъти за една 
и съща услуга и ще бъде за-
щитен интересът на държа-
вата, притежаваща 75% от 
капитала на дружеството, 
считат представители на 
принципала - МИЕТ. 

Община Несебър, която 
миналата година заяви съ-
гласие да стопанисва ин-
фарструктурата, но само 
ако й бъде предоставена 
безвъзмездно, изглежда, 
вече е склонна да преос-
мисли решението си.

предложение
Инфарструктурата да се 
управлява от държавата, 
предлага сегашното ръ-
ководство на комплекса. 
Всеки друг участник в 
управлението - община, 

собственици или браншова 
организация, има лично 
отношение и не може да 
бъде независима страна. 
Дружеството е готово да я 
стопанисва със собствени 
средства, като съгласува 
разходите с министерство-
то и АП. 

Ако инфарструктурата 
все пак ще се продава, това 
да извърши АП, предла-
га още ръководството. За 
да не обсъждаме отново 
по време на туристиче-
ски сезон ще има ли ток 
в комплекса и кой ще го 
плаща, изпратихме предло-
жението в МИЕТ още през 
октомври, каза настоящият 
изпълнителен директор на 
“Слънчев бряг” АД Мали-
на Стратиева. Сега то беше 
представено и на работната 
група в областната админи-
страция.  

Финансиране
Над 40 от общо 201 соб-
ственици на хотели вече са 
подписали споразумения и 
са започнали да плащат так-
сите за 2010 г. и това дава 
основание на дружеството 
да счита, че ще се справи с 
финансирането. 

Издадени са изпълнител-
ни листове за дългове от 
2005 и 2006 г. За еленергия 
се дължат пари отпреди 2 
години. За 2009 г. никой не 
е заплатил поддръжката, 
приключват съдебни иска-
ния за дълговете от 2008 г., 
текат доплащания за 2007 
г. Продължават и изпълни-
телните дела за закупуване 
на земята, от която собстве-
ниците са платили 30% по 
време на сделката. 

По последните справки 
годишно собствениците 
трябва да плащат общо 

около 1 800 000 лева за 
поддръжка на инфарструк-
турата. Дружеството не е 
склонно да оп рости тези 
вземания. Едва ли ще го 

направи и новото ръковод-
ство, то няма да има зако-
ново основание за това, 
казва Малина Стратиева.

евгения джорджева

Туристическият сезон 
2010 по Черноморието 
отново започва с арома-
та на българската роза. 
Постарали сме се наши 
парфюми и козметика, 
създадени с дъха на 
роза дамасцена и роза 
алба, да посрещнат гос-
тите още във въздуха 
– в самолетите на Бъл-
гария еър, каза Ангел 
Попов – управител на 
най-голямата българска 
парфюмерийна компа-
ния “Рефан”. В началото 
на май представители 
и дистрибуторите на 
компанията започват  
лятното зареждане на 
316 търговски обекта на 
морето. 

Тенденции
Модните акценти на Ев-
ропа, които следва фир-
ма “Рефан”, са свързани 
с новите за българския 
пазар продукти: боди 
бутери, сладки ексфо-
лианти и концентрирани 
душ-гелове. Ексфолиан-
тите например са под-
ходящи за почиващите 
на морето, категорична 
е Антония Царева – ди-
ректор Иновации във 
фирма “Рефан”. Те пред-
ставляват фини захарни 
кристали, потопени в 
натурални растителни 
масла с уникален аро-
мат. Когато се втриват 

Търговска тайна от “Рефан”: розата продава
Новите продукти на компанията носят на търговеца 30 на сто премия

в тялото, те отстраняват 
мъртвите кожни клетки 
и овлажняват съвършено 
нежната и чиста кожа 
под тях, обяснява тя. Със 
същите аромати са разра-
ботени и боди бутерите 
на фирмата. Натуралните 
масла са от растения като 
бадем и соя. А в боди 
бутерите сме вложили 
какаово масло, масло от 

ший и йогурт. 

Цени
От “Рефан” уверяват, 
че в ценово отношение 
новата козметика е съо-
бразена с покупателната 
възможност на българ-
ския турист и е изклю-
чително привлекателна 
за чужденците. Проучва-
не  на “Рефан” за евро-

пейски пазари показва, 
че цените в козметични 
магазини на Стария кон-
тинент за тези нови про-
дукти е около 20 EUR. В 
България обаче те няма 
да надхвърлят 5 EUR, 
включително търговските 
надценки. Практиката на 
търговците по морето е 
показала, че продуктите 
на “Рефан” се приемат не 

само като добра козмети-
ка, но и като сувенир от 
Българя. 

Отстъпки
През 2010 г. “Рефан” ще 
стимулира бизнеса на сво-
ите по-големи и по-мал-
ки търговски партньори 
с отстъпки в цените до 
25-30 на сто. Цената на 
цялата серия от 7 боди 

бутера и 7 ексфолианта е 
74 лв. И всеки търговец, 
който я закупи, получава 
премия от 10 от новите 
концентрирани душ-ге-
лове (21.90 лв.). Влизаме 
в положението на тър-
говеца, който работи с 
туристи, а това никак не е 
лесно, казва Ангел Попов. 
И разчитаме на по-добри 
продажби, заключи той. 

Новите крем - бутери  и ексфолианти 
за тяло: „Rosa Alba”, “Rosa Damascena”, 
”Japanesse cherry blossom”, “Wild cherry”, 
“Pink grapefruit”, “I love you” и “Hemp”

Бутерите на "Рефан" 
хидратират, подхранват и ре-
генерират кожата. Обогатени 
са с какаово масло, масло от 
карите и концентрат от кисе-
ло мляко. 

Какаовото масло е при-
роден стимулант - ускорява 
клетъчната обмяна, подобря-
ва овлажняването, придава  
блясък и гладкост и поддържа 
еластичността на кожата.

Концентрат от кисело 
мляко - овлажнява, омеко-
тява  и заглажда  сухата и 
проблемна кожа, тъй като 
има  високо съдържание на 
липиди, протеини ,  минерали 
и витамини. Кожата става 
гладка и еластична.

Масло от карите - сти-
мулира синтеза на собствен 
колаген, което води до по-
добряване на структурата на 
кожата с около 85%. Има 
антиоксидантно действие и 
ефективно забавя процесите 

на стареене.
Ексфолианти за тяло 

на "Рефан" наистина ще 
събудят сетивата ви. Те от-
страняват мъртвите клетки 
от повърхността на кожата, 
отпушват порите и възста-
новяват нормалния жизнен 
цикъл на клетките. Съдържат 
масло от бадем и соево масло, 
които подхранват и хидрати-
рат кожата.

Бадемово масло - попива 
бързо, успокоява, омекотява 
и заглажда кожата. Има мно-
го добро въздействие върху 
суха, чувствителна и заста-
ряваща кожа. Не дразни и 
не предизвиква алергични 
реакции.

Соевото масло (соев гли-
цин) – възстановява влаго-
задържащата способност на 
кожата, има отлично изразено 
регенериращо действие.  

Захар - хидратира кожата 
и я омекотява.

 ▶и през настоящия летен сезон туристическите 
компании ще разчитат на летище бургас

снимки БоБи Тошев

 ▶през май ще бъде изготвена актуализирана пазарна 
оценка на инфраструктурата на курорта
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Зърнопроизводите-
лите от региона са 
принудени да изнасят 
през пристанищата 
във Варна и  
Констанца
От общия годишен износ на 
зърно за страната - 1.5 млн. т, 
едва 500 хил. т минават през 
пристанище Бургас. Капаци-
тетът на пристанището не 
отговаря на потребностите 
на зърнопроизводителите 
от Югоизточна България. 
Те все още не успяват за 
изградят собствени силози - 
реални европейски помощи 
получават едва от 2 годи-
ни и ги насочват предимно 
към закупуване на техника, 
уточнява Николай Киров, 
зам.-председател на Наци-
оналната асоциация на зър-
нопроизводителите (НАЗ). 
Това налага извозване на 
зърното за износ до Варна 
или дори Констанца, което 
допълнително го оскъпява.

добрият сервиз
Добър сервиз - бързина на 
товарене, скорост на обра-
ботката и запазване добрия 
вид на товара, се опитва 
да предложи “КРЗ Порт 

Бургас”. Пристанището се е 
специализирало в обработ-
ката на зърнени храни и на-
сипни товари от хранителен 
произход и от 2007 г. досега 
е осъществило около 1.1 
млн. т товарооборот. Сега 
със собствени средства из-
гражда ново зърнохранили-
ще за 6000 т зърно. Добрият 
сервиз обаче предполага 
по-големи складови площи 
и възможности за акостира-
не на големи кораби, казва 
изпълнителният директор 
Веселин Статев. 

пречките
Преди три години КРЗ раз-
работи план за генерално 
развитие, за да изгради в 
Бургас модерен зърнен тер-
минал по тогавашните цени 
на стойност 23 млн. EUR. 
Реализацията му обаче се 
стопира заради неизвърше-
ните промени в Закона за 
морето, вътрешните морски 
пътища и пристанища на  
Р България. Според сегаш-
ните му постулати всички 
изградени в морето съоръ-
жения остават държавна 
собственост, което стопи-
ра частната инициатива. А 
пристанищата няма къде 
другаде да се развиват ос-

Закон спира развитието 
на частните пристанища

вен в морето. Във всички 
страни, когато частни фирми 
усвояват морска акватория, 
дейността се дотира от дър-
жавата. Това е и форма за 
приходи в бюджета. Проме-
ните в закона у нас очакват 
13 частни пристанища и 
няколко общински. Според 

информация на Веселин 
Статев обаче работната 
група и консултативният 
съвет към транспортното 
министерство, ангажирани с 
подготовката им, не работят 
въпреки изтеклите срокове 
за решения.

евгения джорджева

 ▶  бързото товарене на корабите и възможностите за 
съхранение на товара снижават транспортните раз-
ходи и са най-важни при износа на зърно, казва Николай 
киров   снимка боби тошев

Рибарите искат пре-
насочване на инвес-
тициите от яхтеното 
пристанище към 
рибарското

Рибарското пристанище в 
Царево отговаря на всички 
условия и има основание да 
е сред четирите порта в стра-
ната, между които ще бъдат 
разпределени 16 млн. EUR 
по Оперативна програма 
“Рибарство”, смята кметът 
Петко Арнаудов. То първо от 
портовете в черноморските 
общини получи удостове-
рение за експлоатационна 
годност, разработи проект за 
реконструкция и модерниза-
ция и очаква да получи 4 млн. 
EUR, които да му помогнат 
в ремонта на кейовата ин-
фраструктура. Единствена-
та пречка за финансиране е 
Законът за морските прос-
транства, вътрешните водни 
пътища и пристанища, който 
не позволява на общините на-
ред с държавата да изграждат 
пристанища. 

без субсидия
Арнаудов е изненадан от 
решението на земеделското 
министерство само 4 прис-
танища, без това в Царево, 
да получат европейска суб-
сидия от “Рибни ресурси” 
ЕООД. Счита, че това про-

Царево иска 4 млн. EUR 
за рибарския порт

тиворечи на равнопоста-
веността и състезателния 
принцип, наложени от ЕК. 
Кметът ще потърси среща 
с министър Мирослав Най-
денов, на която ще покани 
и рибарите, за да разберат 
защо са ощетени. 

агенцията отговаря
Финансовата помощ по 
Оперативната програма за 
развитие на сектора “Рибар-
ство” е достъпна за всич-
ки рибарски пристанища 
в страната, заяви вчера из-
пълнителният директор на 
ИАРА Явор Недев. Аген-
цията не дели бенефициен-
тите на частни, общински и 
държавни, финансирането е 
достъпно за всички.

Рибари от града излязоха 
вчера на протест. Те поиска-
ха да се пренасочат инвес-
тиции от яхтеното приста-
нище към рибарското.
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Модернизиран и 
ултралек силует при 
мъжките облекла
Шаловете 
и коланите 
в бордо са 
актуалните 
аксесоари

Модернизиран 
и ултралек си-
лует, изчистен 
стил, флуид-

ност и удобство 
лъхат от най-но-
вите пролетно-

летни предложе-
ния за мъжка мода. 

От прочутата модна цен-
трала “Черути” обявиха, че 
много актуални през този 
сезон ще са естествените 
материи, играта на обеми и 
натуралните цветове. 

Комбинации
Успешна алтернатива на 
традиционния костюм е 
комбинацията на сако с 
тишърт. Спортни сака без 
подплата се съчетават с пра-
ви панталони с маншет и 
панталони с две басти. Пан-
талоните са тесни, комби-
нирани с едноредни сака. 

Цветове
Индиговосиният деним при-
съства в колекцията като 
незаменима дреха на съ-
временния мъж.  Модер-
ните десени са дюс и райе 
в ненатрапчиви цветови 
комбинации, цветовите ак-
центи - светлосиво и тъм-
носиво, бяло, морскосиньо, 
маслиненозелено, бежово и 
лешниково. Цветен акцент 
създават шалове и колани 
в бордо. 

Материи
Актуалните материи 

включват 
сурова и 
олекотена 
вълна, па-
мук, копри-
на, кашмир 
и велур. 
Ризите са от 
памук, каш-
мир и копри-
на, саката - от 
вълна и копри-
на, панталоните 
- от сурова вълна 
и коприна.

Проф.  
Лю бо мир Стой ков

Световният гигант, произ-
водител на бельо, “Три-
умф” избра нестандартен 
начин да покаже възмож-
ностите за “моделиране” на 
женската фигура.  Журна-
листи бяха поканени на фо-
тосесия на оживения лон-
донски площад “Лестър”, 

където шест представи-
телки на различни нации - 
Великобритания, Япония, 
Германия, Италия, Китай и 
Франция - дефилираха по 
бельо.  Дизайнерите си по-
ставиха за цел да докажат, 
че  бельото с “моделиращ” 
eфект може да бъде не само 

функционално, но и кра-
сиво. Неслучайно мотото 
на тазгодишния световен 
конкурс за млади дизайне-
ри, организиран от “Три-
умф”, е Shape Sensation. В 
конкурса за втори път ще 
се включат и български 
студенти по дизайн.

Фотосесия

Стягащото бельо може да е красиво
На живо

 ▶“Бърбъри” за първи път 
излъчи на живо в някол-
ко световни модни сто-
лици представянето на 
колекцията си есен-зима 
2010-2011 в 2D и 3D фор-
мат. През зимата акту-
ални ще са якетата тип 
“летец” с катарами и 
ципове, офицерски сака, 
тренчкот в каки.

Бутилираща компания 
“Горна Баня” ООД 
е собственост на 
арменците Гагик и 
Джаваир Царукян. Гагик 
Царукян е влиятелен 
политик и бизнесмен 
в Армения, собственик 
на арменския холдинг 
“Мултигруп”. 

В холдинговата му 
структура влизат 

десетки предприятия 
от различни сектори 
- от строителството, 
телекомуникациите 
и транспорта до 
хранителната индустрия. 
Бил е състезател по 
борба, бокс и канадска 
борба. Това е първата 
инвестиция на Царукян в 
България.

В плановете на новите 

На българския пазар се появи 
висококачествено арменско бренди

www.gornabania.com
София 1373, кв. Овча купел, ул. Месечинка  8

тел.: 02/955 5547, факс: 02/955 9550
office@gornabania.com

Защо Чърчил е живял дълго

Здраве”, “Да запазим 
децата” и Българския 
Червен кръст.

Новото ръководство 
възнамерява значително 
да разнообрази 
асортимента на 
напитките, предлагани 
от компанията, 
собствено производство 
и внос от чужбина.

От март 2010 г. на 
българския пазар 
се появи и истинско 
арменско бренди NOY 
- световно признато 
качество. 

Арменците водят 

историята на своите 
брендита още от 
времето на библейския 
патриарх Ной, който 
засажда първата лоза в 
подножието на Арарат.  
Съвременната история 
на арменското бренди 

През ноември 2009 г. 
БК “Горна Баня” 
представи новия си 
продукт трапезна вода 
“Сердика” - с много 
ниска минерализация, 
постигната чрез 
обратна осмоза. Водата 
е обогатена с озон. 

По този начин водата 
става много приятна за 
човешкия организъм, 
много мека и с 
превъзходни вкусови 
качества. Подходяща 
за всекидневна 
употреба от всички 
възрастови групи.

собственици на БК 
е “Горна Баня” ООД 
да продължи да бъде 
активен поддръжник 

на българския спорт, 
партньор на множество 
спортни събития и 
благотворителни 

мероприятия. 

БК “Горна Баня” ООД се 
явява партньор на “S.O.S. 

започва от 1877 г., 
когато търговецът 
Нерсес Таирянц 
изгражда на мястото 
на старата Ереванска 
крепост първия в 
Руската империя завод 
за бренди. 

През 1900 г.  брендито 
NOY е изпратено на 
панаира в Париж, където 
се дегустира на сляпо, 
без отличителни знаци. 
И като в приказка 
френските дегустатори 
признават това бренди 
за най-добро и му 
присъждат Гран при.

За стогодишното си 
съществуване арменската 
бренди промишленост 
доставя своята продукция 
в повече от 60 държави 
по света. 

Всички арменски 
брендита са удостоени 
с високи награди 
на международните 
дегустации. Арменското 
бренди има повече 
от 70 награди и 
има ярка собствена 
характеристика. 

Фактори, влияещи на 
индивидуалността на 
арменското бренди:

Спазване на точната 
технология за 
производството 
в съчетание с 
многовековната  
традиция на 
арменското винарство. 
Благоприятните 
природни условия за 
производство на бренди 
в Армения. Наличие 

на кристално чиста 
планинска изворна вода, 
почти напълно лишена от 
минерализация.

Бренди NOY 
– нАиСТинА 
БОЖеСТВенА 
нАПиТКА!

Ще ПОГЛеЗи 
СеТиВАТА нА 
нАЙ-иЗКУШениЯ 
ЦениТеЛ!

ЗАдЪЛЖиТеЛнО 
ТрЯБВА дА Се ОПиТА!

Когато попитали Чърчил 
каква е тайната на 
неговото дълголетие, 
той, без да мисли, 
отговорил: Никога не 
закъснявайте на обяд, 
пушете хавански пури и 
пийте арменско бренди! 
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Вече сте се схванали, бо-
ли ви кръстът и очите ви 
са напрегнати от взиране в 
монитора? Тогава е време 
за масаж - масаж в офиса. 
Услугата вече е добре по-
зната във Великобритания и 
САЩ, а от около три години 
се предлага и в България. 
В предварително уговорен 
ден и час в офиса ви идва 
професионален масажист, 
който само за 15 минути 
ще ви помогне да забравите 
за забиващия компютър и 
онази пулсираща болка в 
слепоочието. 

Кой има нужда 
от масаж
Клиентите ни са предим-

но служители в IT фирми, 
които постоянно са пред 
компютрите си, разказва 
за в. “Пари” Золтан Трон, 
управител на една от воде-
щите компании за масаж 
в офиса Office Relax. В 
неговата фирма работят 6 
масажисти, като в повечето 
дни през месеца са заети 
почти през целия ден.

Във всички компании 
е натоварено напоследък 
и има сравнително добро 
търсене на услугите ни, 
разказа за в. “Пари” Ка-
лин Ангелов, управител 
на Bodylife. Неговият опит 
е предимно с фирми от 
медийния бизнес - компа-
нията му обслужва две от 

националните телевизии и 
няколко редакции на спи-
сания. 

все пак си в офиса
Не трябва да се забравя, 
че масажът всъщност се 
случва в офис обстанов-
ка, така че не трябва да 
си мечтаете за кушетки, 
мазила, ароматни свещи и 
други екстри. Това, което 
предлагат фирмите, обик-
новено включва масаж на 
главата, врата и ръцете. 
През дрехите. Процедура-
та продължава от 10 до 15 
минути. 

Класическият вариант 
е да ви масажират, дока-
то седите пред личното 

си бюро. Някои компании 
обаче осигуряват и по-спе-
циална процедура - масаж 
на масажен стол. От Office 
Relax предлагат на фирми-
те да си закупят за офиса 
и т.нар. фитбол - спорт-
но-възстановителна топка, 
която е в три размера в 
зависимост от височината 
на клиента.   

Масажът не смущава ра-
ботния процес, обясняват 
офис масажистите. Това 
е просто кратка почивка 
вместо кафе или цигара, 
казва Золтан Трон. А все 
пак служителите имат пра-
во на 15 минути релакс на 
всеки час дори по закон, 
допълва той. 

Колко струва 
удоволствието
Обикновено първото по-
сещение на масажиста е 
безплатно, демонстрация. 
Масажът на раменния пояс 
струва от 6 до 9 лв. при раз-
личните компании. Ползват 
се отстъпки за по-голям брой 
хора или за повече посеще-
ния. Можете да заплатите 
посещението от джоба си, а 
не са редки и случаите, ко-
гато работодателят показва, 
че е социално отговорен, 
като сам заплати за масажи-
те. Възможно е фирмата да 
сключи и договор, при който 
само половината от разходи-
те да са за сметка на самия 
работник, уточнява Трон. 

в криза ли са 
масажистите
Като цяло пазарът на ма-
сажни услуги намаля зна-
чително, казва Ангелов. 
Той обаче е доволен за 
собствения си бизнес. Пре-
ди седмица дори е назначил 
нови 7 служители, с което 
общият им брой към мо-
мента вече е 17. 

И той, и конкурентът му 
Трон обаче признават, че 
все по-трудно намират нови 
клиенти. 

Разчитаме предимно на 
старите, които са свикнали 
с услугите ни и продължа-
ват да ни търсят, казват и 
двамата.

дарина Черкезова

Масаж 
в офиса

Доказано е, че в деня, в който 
се прави масаж в офиса, 

служителите допускат по-малко 
грешки в работата си

Цитат

 Золтан Трон, управител Office Relax

Вместо кафе или цигара избе-
рете 10-15 минути релакс за  

 повишаване на работния  
тонус

Цена

6-9
 ▶лв. е средната цена за масаж на раменния пояс, глава 

и ръце, като цените зависят от конкретната оферта 
на компанията, броя на служителите, които ще бъдат 
масажирани, и честотата на посещенията
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